
AABYBRO

SF Aabybro bestyrelsesmøde den 19. januar 1988

Tilstede: Per, Irma, Jette, Inge Lis, Erik og Karen
Afbud: Torben og Ivan

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Valgprocedure vedrørende:
    a. amtsvalgt HB-medlem
    b. delegeret til kommunalpolitisk landsmøde
    c. deltager til politisk- og organisatorisk konference
5. Generalforsamlingen i februar, herunder bl.a. politisk og organisatorisk beretning
6. Eventuelt

1 + 2. Per dirigent, Karen skriver protokol

3. Med henblik på medlemskampagne vil amtet lave en pjece. Vi diskuterede frem og 
tilbage om vi skulle have pjecen, når nu vi får vores egen. Per tager stilling når han finder 
ud af hvad det vil koste.

Nyhedsbrev fra faglig landsudvalg om 1. maj arrangement.

4a. Erik er blevet opfordret af Aalborg Partiforening til at stille op som HB-medlem og vi i 
bestyrelsen støtter opfordringen.

4b. Vi vælger først en delegeret på generalforsamlingen den 23. februar.

4c. Per meldte sig til.

5.
Fastlæggelse af kontingent
Valg af kasserer
Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer og suppleanter
Valg af 2 revisorer og 1 suppleant
Valg af amtsbestyrelsesmedlem

Per har lavet organisatorisk beretning og laver den politiske som kommer i næste 
medlemsblad

6. Intet

Karen Frøstrup

1988
SF Aabybro



O. Koefoed-Olsen: Glad for, det lykkedes 
mig at få de to grupper til at forliges.

Erik Ingerslev-Larsen: Koefoed trak byrådet 
rundt ved næsen.

Ole Lykkegaard Andersen: I bruger mund. Knud Winther: Tilfreds med halbeslutning.

V og S var enige om haller og ældrepleje 
Byrådets prioriteringsdebat endte som en fælles hensigtserklæring for 
de to store grupper 
Aalborg Stiftstidende 27.01.1988

  AABYBRO: Byrådets 
prioriteringsdebat nåede 
ikke at blive til en debat. 
Forud for 
prioriteringsmødet i aftes 
havde den 
socialdemokratiske 
syvmandsgruppe sammen 
med Venstres seksmands 
byrådsgruppe 
underskrevet en 
hensigtserklæring, der 
prioriterer ældreprojektet 
for Biersted-Nørhalne 
området højest, og derefter 
etableringen af en fuldt 
udbygget døgnpleje og 
muligheden for, at der i 
1989 kan opføres 
selvejende haller i Birkelse 
og Nørhalne med drift fra 
1. oktober 1989. 
  I alt havde de to store 
grupper prioriteret 10 af de 
20 opgaver, der var blevet 
peget på ved 
forprioriteringsdebatten før 
jul. Hermed havde de 
sikret sig forslag for deres 
prioritering og stort set 
afskåret den 
prioriteringsdebat, som 
ere andre medlemmer af 
byrådet gav udtryk for, at 
de havde ventet, og som de 
ca. 30 tilhørere i 
byrådssalen formentlig, 
også havde ventet.
  Fra byrådsmedlemmer 
uden for de to grupper 
kom der enkelte kritiske 
udtalelser, men der var 
ingen andre, der mødte 
med en prioriteringsplan. 
Derfor kunne borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V) efter omtrent en times 

udtalelser konstatere, at 
der var et stort ertal for 
V-S prioriteringen. 
  Det betyder, at 
ældreprojektet for 

Biersted-Nørhalne området 
sættes igang i 1988, sådan 
at der opføres en tilbygning 
til plejehjemmet med seks 
boliger, og at det 

nuværende plejehjem 
ombygges dels til 
aktivitetscenter dels til 
hjemmeplejeadministra-
tion. Desuden betyder det, 
at de selvejende 
institutioner, Nørhalne-
hallen og Birkelse-hallen, 
får mulighed for at opføre 
deres længe ønskede haller 
i 1989, og at kommunen 
vil  påtage sig driften fra 1. 
oktober 1989. I 1989 vil 
der også blive gennemført 
en fuldt udbygget 
døgnpleje, ældreprojektet 
på Gjøl vil blive sat igang 
og en løsning på 
kommunens EDB-
udvikling vil blive indledt. 
Endelig vil der i 1989-90 
blive ekstramidler til 
erhvervsfremmende  
foranstaltninger. Uden at 
der er sat årstal på, vil der 
også blive etableret 
skolefritidsordning i 
Birkelse, og der vil blive 
afsat ekstra midler til 
kloakmodernisering, 
spildevandsanlæg, 
bygningsvedligeholdelse og 
vejvedligeholdelse.      
  Hensigtserklæringen 
bygger på en uændret 
skatteprocent, en uændret 
grundskyldspromille og på, 
at der ikke sker yderligere 
forbrug af 
kassebeholdningen. 
  O. Koefoed-Olsen (UP) var 
den første, der beklagede 
sig over, at de to store 
grupper havde prioriteret 
på forhånd ved at sætte 
årstal på opgaverne. Han 
opfordrede derfor 
borgmesteren til hurtigst 
muligt at afslutte mødet, 
og meddelte iøvrigt, at han 
ville forlade det, når han 
k lyst til at gå hjem og 
spise. 

 -Det er ikke den 
prioriteringsdebat der er 
lagt op til, sagde Koefoed-
Olsen og tilføjede senere, 
da han i skarpe vendinger 
fra SF-eren Erik Ingerslev 
Larsen, var blevet 
bebrejdet, at han var  
skyld i at byrådet sad i den 
aktuelle situation, at han 
var glad over, at det var 
lykkedes ham at få de to 
store grupper til at forliges. 
Koefoed-Olsen mente 
imidlertid, at byrådet nu 
måtte stå frem og sige til 
Bierstedborgerne, at 
plejehjemmet skal 
nedlægges. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
sagde i sin kritik af 
Koefoed-Olsen, at han 
havde trukket den 
politiske elastik for meget, 
og at han ved to 
byrådsmøder havde 
trukket byrådet rundt ved 
næsen.
 -Men den trækken rundt, 
sluttede altså nu, Koefoed, 
sagde Erik Ingerslev 
Larsen. 
  Erik Ingerslev Larsen gav 
videre udtryk for, at han 
var tilfreds med at alle de 
ting, socialudvalget 
arbejder med er kommet 
med i prioriteringen og han 
var glad for, at der ikke var 
sat årstal på 
skolefritidsordningen i 
Birkelse.
 -Den er efter min, mening 
både for dyr og for dårlig, 
sagde Erik Ingerslev, der 
ere gange vendte tilbage 
og kritiserede, at forældre 
ikke frit kunne vælge 
mellem dagpleje og 
institution. 
  Jørgen Rasmussen (K) 
gav udtryk for, at han 
heller ikke havde forestillet 

sig en prioriteringsdebat 
under den form. Han 
medgav  dog, at den 
konservative liste i ere 
tilfælde var i 
overensstemmelse med V-
S-listen men den 
konservative liste 
indeholdt ikke 
idrætshaller. Jørgen 
Rasmussen efterlyste 
desuden ere konkrete 
oplysninger om de enkelte 
emner på 
prioriteringslisten.   
  Jørn Krogsgaard (K) 
oplyste, at nok havde den 
konservative gruppe ingen 
haller på sin liste, men at 
gruppen kunne gå ind for 
hallerne, når der var 
økonomisk basis for det. 
Det mener gruppen ikke, 
der er nu. 
  Også Jørn Krogagaard 
gav udtryk for, at Koefoed-
Olsen måtte bære ansvaret 
for situationen, og han 
opfordrede borgmesteren 
til at stoppe debatten, 
samtidig med at han gav 
udtryk for, at politikerne 
havde drevet rovdrift på 
personalet ved at forlange 
de mange tal og 
beregninger frem til en 
prioriteringsdebat. som 
ikke var nogen 
prioriteringsdebat. 
  Den socialdemokratiske 
gruppeformand, Knud 
Winther, gav udtryk for, at 
han og gruppen var tilfreds 
med at have fået Venstre i 
tale, og tilfreds med 
resultatet, som lover 
arbejdsro for byrådet. 
 -Vi har nok givet mest i 
det forlig, sagde Knud 
Winther, men Venstre har 
rykket driften af hallerne 
frem, og vi har for første 
gang fået slået fast, at der 



skal bygges haller, sagde 
Knud Winther. 
  Efter endnu en runde 
debat og adskillige 
opfordringer til 
borgmesteren om at slutte 
debatten, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen: 
  -Venstres og 
socialdemokraternes 
prioritering gælder for 
1989 og for 1990, og vi 
kan ikke på 

prioriteringsmødet træffe 
beslutninger i de enkelte 
sager, det vil ske på senere 
byrådsmøder. Det gælder 
også placeringen af 
Birkelsehallen. 
  Borgmesteren udtrykte 
tilfredshed med, at der var 
enighed mellem de to 
grupper, og sagde til 
Koefoed-Olsen, at det altid 
kunne drøftes, hvem der 
skulle have æren for at det 

var lykkedes. 
Borgmesteren fortsatte:
   Jeg skal gerne slutte 
debatten  så hurtigt som 
muligt, men det er ikke 
nemt, når I bruger sådan 
en mund. 
   Derefter ebbede snakken 
ud og Venstres og 
socialdemokraternes 
hensigtserklæring blev 
godkendt. 

Mundhuggeri prægede plejehjemsdebatten
Aalborg Stiftstidende 28.01.1988

AABYBRO, Det lykkedes 
ikke O. Koefoed-Olsen (UP) 
at få byrådet til at træffe 
en endelig beslutning om 
Biersted Plejehjems 
fremtid i aftes. Ved en 
afstemning blev det 
besluttet, at afgørelsen 
først skal træffes, når 
socialudvalget har et 
færdigt resultat af 
projektet om hjemme- og 
ældreplejen. Det lykkedes 
derimod Koefoed-Olsen at 
skabe en konfrontation 
mellem sig selv og samtlige 
øvrige byrådsmedlemmer, 
så der udspandt sig et 
næsten timelangt 
mundhuggeri, der 
tangerede et personligt 
skænderi og opgør mellem 
på den ene side O. 
Koefoed-Olsen og på den 
anden side alle andre 
byrådsmedlemmer. 
  Der blev fra begge sider 
brugt tungt skyts, og det 
føg gennem luften med 
beskyldninger om 
fordrejninger, løgn, 
fejlinformationer, 
manipuleret oplæsning af 
love, ligegyldighed over for 
borgernes ønsker og billig 
valgpropaganda i utide. 

Ind imellem blev det 
verbale slagsmål afbrudt af 
begejstrede klapsalver fra 
de knap 50 tilhørere, der 
overværede optrinet. 
Klapsalverne gjaldt 
Koefoed-Olsens 
bemærkninger. 
  O. Koefoed-Olsen havde 
ønsket spørgsmålet på 
byrådets dagsorden for at 
give borgerne klarhed over 
hjemmets fremtid, og han 
gav udtryk for, at han 
ønsker hjemmet bevaret i 
en moderniseret udgave, 
hvor værelserne skal 
sammenlægges to og to og 
det ene indrettes med bad. 
I sin argumentation 
anførte han bl.a., at en 
nedlæggelse vil betyde, at 
en vis promille 
Bierstedborgere ikke vil få 
lov at dø i Biersted, men i 
stedet blive yttet til 
plejehjem et andet sted i 
kommunen. Han citerede 
dele af en lovtekst, som 
efter hans opfattelse gjorde 
det muligt at modernisere 
plejehjemmet, og han 
understregede, at han hele 
tiden havde stemt imod en 
nedlæggelse.  Han 
beskyldte 
socialudvalgsformand 

Knud  Winther (S) for at 
fejlinformere borgerne og 
byrådet for at skjule, at det 
vil blive dyrere for borgerne 
i fremtiden at komme på 
plejehjem og for ikke at 
høre på borgernes ønsker. 
Endelig beskyldte han det 
administrative personale 
for at stille spørgsmål til 
boligstyrelsen,  så 
styrelsen gav de svar, 
personalet ønskede. 
  Det var bemærkninger, 
som først og fremmest k 
socialudvalgsformanden til 
at tage til genmæle og 
betegne Koefoed-Olsens 
påstand om, at et tidligere 
socialudvalg skulle have 
truffet beslutning om en 
modernisering af  
hjemmet, som det pure 
opspind. 
 -Der ligger en løs tegning, 
sagde Knud Winther, og 
forslaget blev nedstemt i 
socialudvalget. I det hele 
taget vender og drejer du 
tingene, Koefoed, og læser 
lovtekster, så det passer i 
dit kram. Men at tale med 
dig er som at smide vand 
på en gås. Du benægter 
fakta og blander 
udbygningsplaner og egne 
tanker sammen, men du 

kan ikke løbe fra den lov, 
du har læst op af. Men du 
har kun læst det, der 
passede dig. Videre i loven 
står nemlig, at det ikke er 
muligt at gennemføre 
større ombygninger, og det 
vil være en større 
ombygning at  
sammenlægge værelserne. 
 -Når socialudvalget går 
ind for, at der skal opføres 
en øj med seks værelser, 
og at det nuværende 
plejehjems stueetage skal 
anvendes til dagcenter, 
hænger det sammen med 
den positive opbakning, vi  
har mødt fra alle sider i 
både Biersted og resten af 
kommunen. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
bekræftede, at en 
sammenlægning af 
værelserne ville blive 
betragtet som en større 
ombygning. 
 -Vi har telefonisk spurgt i 
boligstyrelsen, og her fået 
den besked, at det vil være 
en større ombygning, men 
at vi vil kunne gennemføre 
dem for egen regning. Det 
vil imidlertid betyde tab af 
refusioner, og i styrelsen 
blev det betegnet som den 
rene ruin, hvis vi gjorde 
det. Ingen andre 
kommuner har gjort det, 
sagde Ole Lykkegaard 
Andersen. Borgmesteren 
oplyste videre, at byrådet 
ikke på noget tidspunkt 
havde truffet beslutning 
om at nedlægge Biersted 
Plejehjem.
 -Derfor er det utidigt af 
dig at komme med punktet 
til dagsordenen, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen til 
Koefoed-Olsen. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 

beskyldte også Koefoed-
Olsen for at omgås 
sandheden let, og han 
antydede, at Koefoed-Olsen 
ikke havde læst alle bilag 
til byrådets dagsorden. 
 -Når du hævder, Koefoed, 
at du altid er gået imod 
planerne om at standse 
indskrivningen til Biersted 
Plejehjem, så er det ikke 
sandt, sagde Erik Ingerslev 
Larsen. Det er heller ikke 
sandt, at du har stemt 
imod en nedlæggelse. Til 
byrådets møde i marts 
1987 lå der som bilag til 
dagsordenen en 
redegørelse for hjemmet, 
hvor der står, at det nok 
ikke vil være realistisk at 
bevare hjemmet, og at 
hjemmets beboere primært 
skulle tilbydes de ny 
boliger på Teglværksvej. 
Du tog ikke forbehold, men 
fulgte det øvrige byråds 
godkendelse. Dermed har 
du også godkendt bilagets 
ordlyd. Først da løbet først 
på efteråret var kørt, 
vågnede du op. 
 -Når byrådet har valgt at 
bygge selvstændige boliger 
til ældre, er det naturligvis 
fordi, vi mener, boligerne 
på. hjemmet er forældede. 
Den 
underskriftsindsamling, 
der har været i Biersted 
mod boligerne, tror jeg 
ikke, vi havde set, hvis 
Bierstedborgerne havde 
kendt det projekt, som nu 
foreligger.
  Ole Schøler (S) betegnede 
debatten som uværdig, og 
gav udtryk for, at Koefoed-
Olsen brugte de ældre som 
kastebold. Han sluttede 
med at sige: 
 -Ti stille, eller sig noget, 
der er mere værd end 

stilhed. 
  Frank Bæhrenz (V) 
oplyste Koefoed-Olsen om, 
at valgpropaganda 
halvandet år før valget var 
værdiløs, og Carl Laursen 
(S) spurgte med henvisning 
til en tidligere udtalelse fra 
Koefoed-Olsen, hvordan 
han tirsdag aften kunne 
være lykkelig for 
samarbejdet mellem V og 
S, og onsdag aften kalde 
samarbejdet for en 
misalliance. 
  Inge Hellum (S) mente,   
det var sure rønnebær, der 
k Koefoed-Olsen til at 
fremkomme med sine 
synspunkter, og mente i 
øvrigt, at Aabybro ville 
blive kendt i hele 
Nordjylland for sin 
avancerede ældrepolitik. 
  Cianne Holme (V) sagde, 
at når hun tænkte på 
forholdene på Biersted 
Plejehjem, som de var, da 
Koefoed-Olsen var formand 
for socialudvalget, så var 
der sket meget siden. 
  Den kommentar k 
Koefoed-Olsen til at sige, at 
det socialudvalg, han 
havde fået  udleveret med 
to fremskridtsfolk, en 
venstremand og Inge 
Hellum, havde gjort det 
umuligt at opnå enighed 
om nogen ting. Herefter 
erkendte han, som ved 
debattens begyndelse, at 
det var umuligt at komme 
igennem med forslaget om 
at få en afklaring på 
hjemmets fremtid med en 
sikkerhed for bevarelse og 
modernisering. Den 
efterfølgende afstemning 
gav hans egen stemme for 
forslaget og alle andre 
imod. Til gengæld undlod 
Koefoed-Olsen at stemme, 



da samtlige andre 
byrådsmedlemmer gik ind 
for, at der først skulle 

træffes en afgørelse, når 
hele hjemme- og 
ældreplejeprojektet er 

afsluttet.

Erstatning valgt for borgmester
Aalborg Stiftstidende 31.01.1988 

AABYBRO: Hvis der 
udbryder krig i denne 
byrådsperiode, og 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
bliver forhindret i at 
indkalde byrådet til møde, 
vil det blive viceborgmester 
Cianne Holme (V) og 

socialudvalgsformand 
Knud Winther (S), der som 
stedfortrædere skal søge at 
samle byrådet, 
  De to blev på det seneste 
byrådsmøde af et enigt råd 
udpeget som 
borgmesterens 
stedfortrædere. 
  Erik Ingerslev-Larsen 
(SF), der også kunne 

tiltræde valget af de to, 
mente dog, at byrådet 
burde ændre sin 
styrelsesvedtægt, så der 
fremover vælges to 
viceborgmestre. Det vil en 
gang for alle løse 
problemet med valg af 
stedfortrædere for 
borgmesteren. 

BREVE FRA LÆSERNE
AabybroPosten 03.02.1988

Fra Ernst Christensen, 
Østergade 95, har vi 
modtaget følgende: 

  Ved byrådets 
prioriteringsdebat den 26. 
januar blev det meget 
hurtigt klart at der ikke 
var noget at debattere, idet 
borgmesteren, straks 
bekendtgjorde, at Venstre 
og Socialdemokrater havde 
indgået en aftale om, 
hvordan kagen skulle 
skæres 
  Og det betyder at 
Biersted Plejehjem 
nedlægges trods 700 
indsigelser. Det betyder 
også, at der bygges to nye 
haller trods kommunens 
anstrengte økonomi. Det 
må være tankevækkende 
især for Venstres vælgere, 
at det indgåede forlig 
mellem V og S k megen 
ros fra SF. 
  På byrådsmødet i 

november  bebrejdede 
borgmesteren i stærke 
vendinger 
socialdemokraterne, at de 
så kort efter et budgetforlig 
kom med forslag om nye 
haller og kritikken var 
fuldt berettiget.
  Men nu må det da give 
stof til eftertanke, at 
borgmesteren og Venstres 
gruppe nu er banket på 
plads,  hvor de i dyb 
underkastelse indtager en 
knælende stilling, det er 
ynkeligt! 
  Nu har dette 
sammenrend af et 
ertalsdiktatur besluttet at 
det man vinder på 
gyngerne, det skal man 
sætte til på karusellerne, 
og mere til, og man har 
samtidig besluttet at de 
ældre og svagelige 
medborgere skal gøres til 
kastebolde i et utiltalende 
politisk system. 
  Denne sag kan man 

simpelthen ikke være 
bekendt! 
  NB! Jeg har netop nu 
kort læst referat i 
Stiftstidende fra mødet 
onsdag aften, og i et afsnit 
står der: ”Borgmesteren 
oplyste videre, at byrådet 
ikke på noget tidspunkt 
havde truffet beslutning 
om at nedlægge Biersted 
Plejehjem”. 
Denne udtalelse står i 
skærende modstrid med 
det svar, som jeg k på 
byrådsmødet 25/11-87, og 
udtalelsen er også i 
modstrid med det 
borgmesteren sagde ved 
prioritetsdebattens start 
tirsdag aften 
  Konklusionen må 
uværgerligt blive, at enten 
ved borgmesteren og andre 
ikke, hvad man har med at 
gøre eller også er man 
fulde af løgn. 

Ernst Christensen 

Ny ældrepolitik mangler opbakning
LÆSERBREV:  Aalborg Stiftstidende 09.02.1988

  AABYBRO: . Peter Ibsen, 
Solvænget 27, Aabybro, 
mener, at den ny 
ældrepolitik i kommunen, 
som bl.a. får konsekvenser 
for plejehjemmet i Biersted, 
er uden opbakning hos 
borgerne. Han skriver: 

  Den seneste debat om 
ældrepolitikken afslører 
med al tydelighed, at visse 
politikere er frustrerede 
over, at der ikke er 
opbakning til den 
ældrepolitik, man ønsker 
gennemført. Knud Vinther 
taler ganske vist om positiv 
opbakning både i Biersted 
og resten af kommunen, 
men undlader klogeligt (det 
kunne blive pinligt) at 
omtale, hvem der bakker 
op. 
  Ingerslev Larsen vælger at 
styrke selvtilliden alene 
ved troens hjælp, så heller 
ikke han har kunnet få øje 
på en konkret opbakning. 
Medens Inge Hellum, 
derimod synes bedøvende 
ligeglad med, hvad både 
Biersted og resten af 
kommunen mener , da 
hun har visioner og 
ambitioner  om at gøre 
Aabybro kendt i hele 
Nordjylland for en 
avanceret ældrepolitik.
  Jer er sikker på, at Inge 
Hellums visioner allerede 
er ved at blive realiteter, 
for det er da vist temmelig 
avanceret, at man 
beslutter at styrke 

lokalsamfundene ved at 
bygge haller til 
ungdommen og i samme 
forbindelse mere end 
antyder, at man vil fratage 
de ældre muligheden for at 
blive i disse samfund, hvis 
de bliver for dyre at pleje. 
  Selvfølgelig skal der 
bygges haller, men det 
bliver forargeligt, når det er 
vore ældre, der har gjort 
det muligt at bygge 
hallerne, også skal straffes 
derfor. 
  Meget tyder på, at det 
kun er en formssag, 
hvornår den avancerede 
ældrepolitik bliver 
besluttet, herefter vil 
konsekvenserne for de 
ældre være 
 - at Biersted Plejehjem 
omdannes til et centralt 
gennemgangsplejehjem for 
de af kommunens borgere 
- unge og ældre - der 
midlertidig er for dyre at 
pleje i eget hjem i 
lokalsamfundene. Der kan 
maksimalt være tale om et 
halvt års ophold. 
 - at plejehjemmene i 
Aabybro og Birkelse 
omdannes til centrale 
plejehjem for de af 
kommunens ældre, der 
klassiceres ”permanent 
for dyre at pleje i eget hjem 
i lokalsamfundene”. 
  Hvordan i alverden kan 
nogen tro, at det er muligt 
at skabe noget, der blot 
ligner trivsel på disse 
hjem, når der tilmed er tale 
om, at hjemmene skifter 

karakter fra at være et 
tilbud til de ældre til et 
sted, hvor de ældre tvinges 
hen, når de bliver for 
plejekrævende - hvilket de 
bliver i takt med, at der er 
ledige pladser på den 
centrale hjem. Ingen 
behøver at benægte dette, 
thi også ældres pleje styres 
af budgetter, og de er 
aldrig for rummelige. 
  Den så højt priste politik, 
der ændrer den bestående 
hjemmeplejeordning til en 
døgnplejeordning, er hidtil 
omtalt som et gode, der 
alene er for de ældre. 
Hvorfor det?  - ordningen 
er vel for alle uanset alder. 
Men det er selvfølgelig 
bekvemt på den måde at 
skjule, at det er de ældre 
der skal betale for 
ordningen ved at give 
afkald på et 
plejehjemstilbud.
  Jo, vi er avancerede her i 
Aabybro, og vælger 
kritikløst ordninger, som 
kun passer til store 
bysamfund, hvor der ikke 
eksisterer en bydelskultur, 
der kan sammenlignes 
med den kultur, der er i 
vore lokalsamfund - 
betænk dette. Eller er vi 
blevet så forarmede, at vi 
skal til at glæde os over, at 
vi har et amtsplejehjem 
beliggende i kommunen. 
Der kan desværre blive 
brug for det med en så 
avanceret politik.

Peter Ibsen  
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SF Aabybro bestyrelsesmøde den 16. februar 1988

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Medlemskampagne
5. Generalforsamlingen med eventuelle forslag
6. Eventuelt

Tilstede: Inge Lis, Karen, Per, Torben, Irma og Jette
Afbud: Erik

ad 1. Dirigent: Torben

ad 2. Protokol: Jette

ad 3. Meddelelser:
Per har deltaget i politisk - organisatorisk landskonference og giver et kort referat herfra.

Der vælges to repræsentanter fra vores lokalforening til at deltage i de praktiske 
foranstaltninger omkring amtsforeningens valg af hovedbestyrelsesmedlem, Inge Lis og Per 
melder sig.

Per er blevet kontaktet af Pandrup SF med en opfordring til at deltage i et 1. maj møde i 
Pandrup med Socialdemokraterne og SiD i begge kommuner. Der vil komme en opfordring til 
foreningens medlemmer til at deltage i næste medlemsblad.

På medlemsmødet i den 29. marts vil vi forsøge at arrangere en aften med folkedans på 
biblioteket i samarbejde med Inge Thellufsen.

Søndag den 17.04 kommer "De Gyldne Løver" til byen. Ingelis vil stå for indkøb af billetter.

ad 4. Medlemskampagne
Amtets medlemskampagne er foreløbig udsat - vi afventer nyt udspil, før vi tager stilling til 
hvordan vi skal forholde os.

ad 5. Generalforsamlingen
Torben vil kontakte Jes Lunde mhp. at få ham til at deltage som dirigent og give os sidste nyt 
fra Folketinget.

Torben vil komme med udkast til nye kontingentsatser pga. de nye regler der er kommet fra 
centralt hold.

Der skal være valg af 2 bestyrelsesmedlemmer, valg af faglig kontaktperson og valg af 
amtsbestyrelsesmedlem.

Jette Staal

SF Aabybro generalforsamling tirsdag den 23. februar 1988

Dagsorden
1. valg af dirigent
2. beretninger
3. regnskab, budget og fastlæggelse af kontingent
4. indkomne forslag
5. valg af kasserer
6. valg af 2 bestyrelsesmedlemmer og suppleant
7. valg af faglig kontaktperson
8. valg af 2 revisorer og suppleant
9. valg af amtsbestyrelsesmedlem
10. Eventuelt

ad 1. Erik Ingerslev valgt

ad 2. Beretningerne var udsendt til alle medlemmer i partiforeningen,
på generalforsamlingen gav de kun anledning til kort debat.

ad 3. Torben forelagde regnskabet, der blev eenstemmigt vedtaget.
Da vi ikke ved om der kommer centralt tilskud, er der ikke lagt budget, men bestyrelsen er 
altid orienteret om partiforeningens økonomi.
Fra centralt hold er der lagt loft over kontingentets størrelse, derfor kører vi på med følgende 
satser fra juli kvartal 1988:
  0 - 115.000 	 60 kr.
  115.000 – 160.000	 140 kr.
  over 160.000	 210 kr.

ad 4. Der var ingen indkomne forslag.

ad 5. Torben Ertmann eenstemmigt genvalgt

ad 6. Irma Overgaard Pedersen genvalgt, Inge Lis nyvalgt, ingen suppleant.

ad 7. Erik eenstemmigt genvalgt.

ad 8. Kirsten Nedergaard og Verner Knudsen genvalgt til revisorer, Jette Staal 
revisorsuppleant.

ad 9. Da Per er amtskasserer og dermed medlem af amtsorganisationens FU, skulle 
amtsbestyrelsesposten nybesættes, Torben Ertmann blev eenstemmigt valgt.

ad 10. Erik Ingerslev ønsker samarbejde/kontakt med beslægtede partier fra kommunens 
venskabsbyer og prøver en henvendelse til disse.
Orientering fra bestyrelsesarbejdet i lokalradioen fra Per O.
Efter generalforsamlingen var der valg til kommunalpolitisk landsmøde, partiforeningen har 
lovhjemmel til 1 delegeret og valgte eenstemmigt Erik Ingerslev.
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Bestyrelsen pr. 23. februar 1988

· formand Per Overgaard

· amtsbestyrelsesmedlem Torben Ertmann

· kasserer Torben Ertmann

· bestyrelsesmedlemmer Karen Risager Frøstrup, Irma Overgaard,  Inge Lis 

Tannebæk Pedersen

· suppleant ingen

· revisorer Kirsten Nedergaard, Verner Knudsen

· suppleant Jette Staal

· faglig kontaktperson Erik Ingerslev Larsen

Per Overgaard

medlemsblad
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Politikere går imod rådgivere
Lokalplanen for søområdet blev godkendt
Aalborg Stiftstidende 25.02.1988

Erik Ingerslev

O. Koefoed-Olsen

  AABYBRO: Flertallet af 
kommunalpolitikerne i 
Aabybro går nu imod 
kommunens egne 
byplanrådgivere, Et ertal 
på 11 af de 14 
byrådsmedlemmer, der 
deltog i byrådets møde i 
aftes, besluttede nemlig at 
følge en ertalsindstilling 
fra økonomiudvalget om at 
godkende lokalplanen for 
Aabybros søområde 
endelig, selvom 
kommunens 
byplanrådgiver, Malthas 
tegnestue i Aalborg, havde 
anbefalet planen ud til en 
ny otte ugers høring. 
  Baggrunden for 
planlægningsrmaets 
holdning er, et lokalplanen 
siden forelæggelsen i april 
87 har gennemgået så 
store ændringer, at der 
efter rmaets opfattelse er 
tale om en helt ny plan. 
Ændringerne af planen er 
gennemført for at skabe 
overensstemmelse mellem 
planen og det hotel, der 
skal opføres på en del af 
arealet 
  Tre medlemmer, nemlig 
O. Koefoed-Olsen (UP), 
Erik Ingerslev (SF) og 
Cianne Holme (V) stemte 
imod planens godkendelse 
  Ved en afstemning om en 
ny offentlighedsfase stemte 
O. Koefoed-Olsen og Erik 
Ingerslev for, medens 
Cianne Holme undlod at 
stemme. De øvrige 11 
stemte imod. Fraværende 
var Ole Lykkegaard 
Andersen (V), Jørgen 
Rasmussen (K) og Ole 

Schøler (S).
  O. Koefoed-Olsen havde 
allerede i teknisk udvalg 
taget afstand fra 
lokalplanen, og på 
byrådsmødet gentog han, 
at han mente, planen er i 
uoverensstemmelse med 
kommuneplanen. 
 -Desuden er der fundet 
forurenet jord på arealet, 
sagde Koefoed-Olsen, og 
amtet har i adskillige år 
oplagret salt i området. Det 
giver risiko for blåsyre, når 
der rodes i jorden, og det 
vil senere kunne give os en 
erstatningssag på halsen. 
Problemerne eksisterer 
kun på arealerne uden for 
hotelgrunden. Derfor synes 
jeg, vi skal opgive at 
udstykke de to andre 
byggegrunde. Den bedste 
måde at løse 
forureningsproblemet på er 
nemlig ved at så græs og 
plante lave buske, tilføjede 
O. Koefoed-Olsen. På den 
måde vil vi også få det 
rekreative område som 
kommuneplanen taler om. 
Det ny rekreative område 
som teknisk udvalg har 
intentioner om at om 
placere et andet sted, er 
efter min opfattelse kun et 
forsøg på at lette 
samvittigheden. 
  Erik Ingerslev havde 
samme holdning til 
forureningsforekomsterne, 
som O. Kofoed-Olsen. Han 
mente desuden, at den 
langsommelige 
sagsbehandling havde gjort 
borgerne skeptiske over for 
folkestyret. 
 -Det er betænkeligt, at 

medlemsblad



lade en sag ligge op mod et 
år uden at svare borgerne, 
sagde Erik Ingerslev med 
henvisning til, at 
indsigelsesfristen for den 
oprindelige lokalplan udløb 
l. juli 1987. 
  Han mente videre, at de 
to virksomheder, der skal 
gøres plads til ud over 
hotellet, kun vil efterlade 
et meget beskedent 
område til offentligheden, 
og han troede ikke på 
teknisk udvalgs indstilling 
om et nyt grønt område.
 -I virkeligheden er 
beslutningen om at 
inddrage området til 
industri truffet allerede i 
oktober 86, da kommunen 
og amtet havde en 
forhandling, sagde Erik 
Ingerslev, og tilføjede, at 

han ville foreslå 
lokalplanen ud til en ny 
offentlig høring i otte uger. 
Senere forlangte han 
forslaget til afstemning.
  Cianne Holme havde 
allerede i økonomiudvalget 
taget afstand fra 
lokalplanen på grund af 
byplanrådgiverens råd.
  Knud Winther (S) sagde, 
at sagsbehandlingen havde 
trukket ud. fordi der havde 
været problemer og 
forhandlinger om 
hotelbyggeriet. 
 -Nu er sagen imidlertid 
klar, sagde Knud Winther, 
så er det om at komme i 
gang med byggeriet. 
Aabybro mangler et hotel. 
Med hensyn til 
offentlighedens adgang til 
søbredden, så er den sikret 

i lokalplanen. fortsatte 
Knud Winther og tilføjede, 
mig bekendt er der ingen 
farlige stoffer i jorden. Men 
skulle det vise sig, vil der 
naturligvis ikke blive 
bygget. 
  Inge Hellum (S) gav 
udtryk for, at det ville være 
underligt at udlægge et 
stykke forurenet jord til 
rekreativt område, og 
havde fuld tillid til at 
teknisk udvalg ville nde 
et andet rekreativt område. 
Aabybro har f.eks. ingen 
skov. Sådan en kunne vi 
plante, sagde Inge Hellum. 
  Det k partifællen Knud 
Winther til at udtrykke 
beklagelse over, at han 
tilhører en generation, der 
ikke vil få glæde af skoven.

Ældreboligerne gav debat om læserbreve
Aalborg Stiftstidende 25.02.1988

  AABYBRO: Da et enigt 
byråd i aftes godkendte, at 
der skal opføres seks 
ældreboliger i forbindelse 
med Biersted Plejehjem, 
opstod der en debat om 
den stribe af læserbreve, 
som en gruppe 
Bierstedborgere i vinterens 
løb har skrevet. 
  Fra alle sider i 
byrådssalen var der 
forundring over 
læserbrevene, som er 
skrevet af mennesker, der 
har skrevet under på 
ældreprojektet, men som i 
læserbrevene giver udtryk 
for, at de ikke accepterer 
projektet.
  Det var O. Koefoed-Olsen, 
der først udtrykte 
forundring, og ønskede en 
nærmere forklaring på 
bilagsmaterialet, som bl.a. 

indeholdt et dokument, 
hvor den ene af 
læserbrevsskribenterne 
godkendte ældreprojektet. 
 -Jeg er forvirret, sagde 
O.Koefoed-Olsen. De 
navne, der står i materialet 
til dagsordenen kan jeg 
ikke få til at harmonere 
med læserbrevene og den 
underskriftsindsamling, 
der har været i Biersted. 
Navnene går igen alle 
steder. 
  Koefoed-Olsen mente, at 
problemerne kunne have 
sammenhæng med, at 
Bierstedborgerne var ført 
bag lyset og ikke havde 
haft kendskab til alle 
sagsakter. 
  Socialudvalgsformand 
Knud Winther sagde, at 
alle andre også var 
forundrede, men at de 
Biersted-borgere, der 

havde skrevet under alle 
steder, havde deltaget i et 
møde med socialudvalget 
om ældreprojektet. Her 
havde de ingen 
kommentarer haft. 
  Knud Winther oplyste 
videre, at godkendelsen af 
de seks ældreboliger langs 
Teglværksvej var en 
principiel sag, og at hele 
ældreprojektet senere vil 
komme til debat. Det skal 
imidlertid først til høring. 
  Erik Ingerslev (SF) 
beklagede, at Biersted 
Borgerforening ikke kunne 
nde ud af, hvad den 
havde været med til at 
lave, og gav udtryk for, at 
han ikke forstod, hvorfor 
foreningen kunne have to 
forskellige holdninger. 
  Frank Bæhrenz (V), 
mente, at 
underskriftsindsamlingen 

og læserbreve var 
fremkommet på et 
tidspunkt, hvor 
Bierstedborgerne ikke var 
klar over, hvad 
ældreprojektet ville komme 
til at indeholde. 
  Marianne Vester (V) 
afviste, at nogen var blevet 

forholdt materiale. 
 -Bierstedborgerne tilbydes 
i virkeligheden nogle 
boliger, der er langt bedre 
end de eksisterende på 
plejehjemmet, sagde 
Marianne Vester. Derfor er 
påstandene om en 
nedlæggelse af Biersted 

Plejehjem ikke rigtige, 
  Alle var iøvrigt enige om 
at anbefale de seks ny 
boliger, der skal opføres 
som en tilbygning til 
plejehjemmet og have 
facade mod Teglværksvej.

Kritik af bevilling til havnen på Gjøl
Aalborg Stiftstidende 26.02.1988

O. Koefoed-Olsen: Det er grotesk.

  AABYBRO: Den 
tillægsbevilling på 500.000 
kr., der skal gøre det 
muligt at uddybe hele 
Gjøls havnebassin på en 
gang og samtidig anlægge 
en ny ydebro på 50 
meter, gav anledning til en 
voldsom kritik på 
byrådsmødet fra O. 
Koefoed-Olsen (UP). 
Koefoed-Olsen nægtede 
pure at godkende 
bevillingen, som det øvrige 
byråd dog godkendte. Et 
samlet byråd frigav 
samtidig 950.000 kr. fra 
anlægsbudgettet til Gjøl 
Havn. 
 -For en måned siden 
modtog jeg et stykke papir, 
underskrevet af 
Socialdemokratiet og 
Venstre, hvorpå der stod, 
at der ikke i 1988 måtte 
ske et yderligere forbrug af 
kassebeholdningen, sagde 
O. Koefoed-Olsen. Nu 
anbefaler de samme to 
grupper en tillægsbevilling 
på 500.000 kr. Hvordan vil 
I have, borgerne skal tro 
på jeres troværdighed? 
spurgte O. Koefoed-Olsen. 
 -Jeg kan ikke anbefale 
bevillingen, og det er 

grotesk, gang på gang at  
ofre så store summer på 
den lille gruppe, der bruger 
Gjøl Havn. 
Kassebeholdningen kan 
ikke holde til det her. 
  Knud Winther (S) 
svarede, at 
anlægsbudgettet næste år 
havde intentioner om 
bevillinger til Gjøl Havn, og 
at det måtte være klart for 
enhver, at når projektet 
var sat igang, så kunne det 
ikke stoppes. 
 -Det betyder meget for 
Gjølområdet, at havnen er i 
orden, og det vil også 
komme til at betyde noget 
for resten af kommunen 
sagde Knud Winther, og 
tilføjede, at uddybningen af 
hele havnebassinnet på en 
gang var det økomisk mest 
fornuftige.
 - Jeg vil iøvrigt aldrig gå 
imod tillægsbevillinger, 
sagde Knud Winther 
videre. De kan være 
fornuftige. 
  Også Frank Bæhrenz (V) 
mente, der kun var tale om 
et forskud på 
anlægsbudgettet for 1989, 
og havde iøvrigt den 
opfattelse, at når projektet 
var sat igang, så må det 

gennemføres. Han gjorde 
samtidig opmærksom på, 
at han ved 
budgetlægningen havde 
ønsket projektet udskudt. 
   Også Erik Ingerslev (SF) 
mente, det var fornuftigt at 
udføre uddybningen på en 
gang, og Inge Hellum (S) 
sagde, at hun fandt det 
logisk at lytte efter 
teknikerne, der havde 
anbefalet projektet 
gennemført i år. 
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SF Aabybro bestyrelsesmøde tirsdag den 15. marts 1988

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Medlemsmødet marts/april
5. Skolingsmøde
6. Eventuelt

Tilstede: Per, Erik, Torben, Karen, Irma og Inge Lis

ad 1. Ingen dirigent

ad 2. Protokol oplæses af Ingelis der også skriver referat

ad 3. Per redegjorde for undladelser af meddelelser i partibladet angående 1. maj møde 
(meddelelse i bladet senere)

ad 4. Vi retter henvendelse til Christian Kirkeby angående byfornyelse i Aabybro Midtby, 
partiforeningen bevilger rejsegodtgørelse.

Medlemsmødet den 26. april: valg af delegeret til Landsmødet.

ad 5. Introduktion af nye medlemmer i samarbejde med Brønderslev Partiforening ved 
skolingsmøde 14. maj i Brønderslev.

ad 6. Intet

Inge Lis Tannebæk
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Aabybro siger ja til  naturgas
Aalborg Stiftstidende 01.04.1988

  AABYBRO: Aabybro går 
ind for naturgasforsyning, 
og byrådet har på sit 
seneste møde besluttet, at 
kommunen skal være 
medlem af Naturgas 
Midt/Nord I/S, og at de ny 
boligområder i Aabybro 
Øst/Nord skal have 
naturgasforsyning. 
  Beslutningen om 
medlemsskab k O. 
Koefoed-Olsen (UP) til at 
protestere. Han mente 
ikke, der forelå en 
ordentlig belysning af 

prisen for medlemsskab.                                                               
Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
oplyste, at prisen var en 
kr. pr. indbygger i 1981-
kroner, og han opfordrede 
Koefoed-Olsen til selv at 
omregne til 1988-kroner. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
frygtede, at 
naturgasforsyningen til 
Aabybro kunne glippe, hvis 
ikke Vadum og 
Flyvestation Aalborg 
indvilligede i at modtage 
naturgassen. Han 
opfordrede derfor til. at 

Aabybro skulle lægge pres 
på Aalborg Kommune for 
at få naturgassen sikret i 
Vadum. 
  Knud Winther (S) følte sig 
rimelig sikker på, at 
Vadum ville komme til at 
aftage naturgas, og Jørgen 
Rasmussen (K) følte sig 
også sikker på, at 
yvestationen ville blive 
modtager, idet han 
henviste til en beslutning 
om, at statsinstitutioner 
skal aftage naturgas. 

SF rystet over social-formand
Aalborg Stiftstidende 13.04.1988

  AABYBRO: Erik Ingerslev, 
SF-byrådsmedlem, er 
meget forbavset og rystet 
over socialudvalgsformand 
Knud Winthers (S) sympati 
for det såkaldte 
klippekortsystem inden for 
børnepasningen, som 
netop har medført 
arbejdsnedlæggelser på 
daginstitutionerne i 
Frederikshavn. 
  Ordningen kan efter 
Knud Winthers opfattelse 
også anvendes i Aabybro. 
Systemet betyder bl.a., at 
forældrene kun skal betale 
for det antal timer, de 
bruger en institution. 
 -Klippekort-systemet er et 
direkte nedskæringstiltag 
på daginstitutions-
området, der overhovedet 

ikke tager hensyn til 
trivslen i vores 
institutioner, siger Erik 
Ingerslev. 
 -En gennemførelse af 
systemet vil gøre vores 
institutioner til rene 
opbevaringssteder, hvor 
der ikke længere vil være 
mulighed for en fornuftig 
tilrettelæggelse af den 
daglige arbejdsrytme. 
 -Jeg kan ikke forestille 
mig, at det er 
socialdemokratisk politik, 
socialudvalgsformanden 
giver udtryk for. Jeg tror 
heller ikke, det er tanker, 
der er ertal for i 
socialudvalget, hvor vi 
overhovet ikke har 
diskuteret sagen, siger 
Erik Ingerslev. 
  Pædagoger har advaret 
kraftig

imod ordningen. De mener, 
at det vil ødelægge den 
daglige arbejdsrytme i 
institutionerne, hvis 
forældrene for at spare 
penge kan komme med 
børnene på alle mulige 
tidspunkter i løbet af 
dagen i stedet for som nu 
om morgenen. Det vil også 
betyde, at det bliver 
sværere at planlægge 
udugter og ture uden for 
institutionen.
 -Jeg er rystet over, at en 
socialdemokrat kan støtte 
en sådan idé, der 
udelukkende betyder 
dårligere forhold for 
børnene og urimelige 
arbejdsforhold for 
personalet, som man 
selvfølgelig vil skære ned 
på.

- Klippekort er kun én mulighed
Aalborg Stiftstidende 15.04.1988

Knud Winther: - Vi må undersøge, om vi 
bruger pengene rigtigt

  AABYBRO: 
Socialudvalgsformand 
Knud Winther (S) har ikke 
lagt sig fast på det såkaldte 
klippekortsystem som 
brugbart på 
børnepasningsområdet i 
Aabybro. 
 -Det er kun en mulighed, 
men det skal da vurderes 
om systemet kan 
anvendes, siger han.  
  Klippekortsystemet, som 
betyder, at forældrene kun 
betaler for det antal timer, 
de bruger institutionerne, 
har givet 
arbejdsnedlæggelser i 
Frederikshavns 
daginstitutioner, og i 
Aabybro har SF taget 
kraftig afstand fra 
udtalelser fra Knud 
Winther om, at systemet 
burde overvejes i Aabybro. 

 -Forældrebetalingen kan 
absolut ikke sættes op, og 
kommunens økonomiske 
muligheder er blevet 
indskrænket af regeringen. 
Derfor er vi nødt til at 
undersøge nye muligheder 
på børnepasningsområdet, 
så vi ved, om vi bruger 
vores penge rigtigt, siger 
Knud Winther. 
 -Vi bliver nødt til at tage 
alle muligheder op til 
overvejelse, også 
klippekortsystemet. Men 
det kan da godt være, at vi 
nder ud af, at vi må 
fontsætte med det 
nuværende system, siger 
han. 
  Socialudvalgsformanden 
siger, at SF ere gange har 
stillet forslag om 
nedsættelse af 
forældrebetalingen. Men 
det er alt for dyrt med 

regeringens straffeafgifter 
overfor kommunerne. 
Derfor skal der 
nytænkning til, siger Knud 
Winther. 
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SF Aabybro bestyrelsesmøde den 19. april 1988

Tilstede: Per, Inge Lis, Erik, Torben, Irma, og Karen

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Køreplan for nyt kommunalpolitisk program mm. med henblik på kommunalvalget i 1989
5. Folketingsvalg
6. Eventuelt

ad 1 + 2. Per dirigent, Karen skriver protokol

ad 3a. Per ønsker at trække sig ud af bestyrelsen for lokalradioen.

ad 3b. Lokalbladet er Else Marie ked af at være ene om. Inge Lis vil gerne hjælpe.

ad 3c. 1. Maj arrangementet i Pandrup: der afgår bus fra SiD til Pandrup.
Der ønskes fra Pandrup hjælp til opstilling af telt på markedspladsen.

ad 3d. Forslag fra Aabybro Partiforening vedrørende fordeling af kontingent.

ad 4. Udsat til næste bestyrelsesmøde.

Christian Kirkeby, byplanlægger kommer i weekenden den 28. 29.05. Dette bliver maj 
måneds medlemsmøde

ad 5. Erik er folketingskandidat.

Amtsbestyrelsesmøde den 22.04 kl. 19.00.

Vi bestiller 3000 valgaviser til uddeling. Annonce i AabybroPosten.
Per ringer så snart vi ved noget om hvornår vi får aviserne.

ad 6. Per havde et forslag om at vi holdt "Rødt køkken" en gang i mellem. Forslag til hvor vi 
kan holde det må vi tænke nærmere over til næste gang.

Karen R. Frøstrup

1. maj er fortsat halv skolefridag siger enigt byråd
Aalborg Stiftstidende 28.04.1988

Cianne Holme

  AABYBRO: 1. maj vil 
fortsat være halv 
skolefridag i Aabybro 
Kommune. Et enigt byråd 
besluttede i aftes at bevare 
den halve fridag for 
skolernes lærere ud fra 
den betragtning, at det er 
et personalegode, og at 
andre grupper, der heller 
ikke har 
overenskomstmæssigt ret 
til halv, betalt fridag 1. 
maj, har fri. Dermed gik 
byrådet imod 
ertalsindstillingen fra 
skolekommissionen, som 
ønskede dagen afskaffet, 
efter at skolenævnet ved 
Aabyskolen havde foreslået 
det. 
 -Med baggrund i, at den 
halve fridag er et 
personalegode og i at andre 
grupper uden 
overenskomstmæssig ret til 
den halve fridag har fri, 
kan vi i Venstre gå ind for 
at 1. maj fortsætter som 
halv, betalt fridag for 
lærerne sagde Cianne 

Holme (V). 
 -Vore nabokommuner har 
ganske vist almindelig 
skolegang 1. maj, sagde 
Cianne Holme videre, men 
i Venstre nder vi det 
betænkeligt at foretage 
ændringer på 
personalegoder.
  Cianne Holme gav dog 
udtryk for, at hun godt 
forstod, at nogle 
medlemmer af 
skolekommissionen havde 
stillet spørgsmålstegn ved 
lærernes halve fridag. 
  Knud Winther (S) 
glædede sig over 
holdningen i Venstre og 
tilsluttede sig den. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
kunne også tilslutte sig, at 
retten ikke blev taget fra 
lærerne. 
 -Det kunne opfattes som 
en hetz imod lærerne, hvis 
den halve fridag blev. 
inddraget, sagde Erik 
Ingerslev Larsen. 
  Jørgen Rasmussen (K) 
udtrykte betænkelighed 
ved, at eleverne mistede 
den halve 

undervisningsdag og 
sagde, at der i forvejen 
ikke var for mange 
undervisningsdage. Han 
kunne dog se, at der var 
ertal for at bevare 
ordningen.

Veloplagte vælgere og politikere til festlig vælgermøde 
Dirigenten blev beskyldt for at være for kedelig
Aalborg Stiftstidende 05.05.1988

Af  JYTTE JESSEN 

  AABYBRO: Selvom 
moderne vælgere har tillagt 
sig tv-seer-manerer og 
sidder og snakker højlydt 
medens kandidaterne 
redegør for deres 
synspunkter, var der til det 
syvkantede vælgermøde i 
aftes på Aabybro Kro ere 
passager ligefrem en duft 
af vælgermøder fra før tv-

alderen. De muntre 
bemærkninger øj frem og 
tilbage mellem vælgere og 
politikere og mellem 
politikerne indbyrdes. Der 
var også lejlighed til at 
råbe øv og til at klappe, og 
selvom en enkelt vælger 
fandt dirigenten, advokat 
John Christensen, 
Nørresundby, kedelig, 
lykkedes det alligevel 
gentagne gange, dirigenten 
med lune at sætte sving i 

foretagendet. 
  Men stemmer har mødet 
antagelig ikke rokket. 
Hovedparten af de ca. 80 
vælgere var trofaste 
partisoldater, der klappede 
af deres egne og forholdt 
sig passive eller 
nedladende over for de 
andre. Men, både vælgere 
og politikere kom vidt 
omkring i debatten, og der 
manglede ikke visioner. 
F.eks. foreslog en 



fremskridtsvælger, at man 
undlod at bygge en 
storebæltsbro og i stedet 
anvendte pengene på bedre 
pensioner og nedbringelse 
af ventelisterne til 
sygehusene.  
  Det vakte jubel, at den 
radikale kandidat, Bent 
Jørgensen, i debatten om 
registrering af parforhold 
k opfundet et fælleskøn, 
og det indbragte CD-
kandidaten Mogens Larsen 
en hel serie øvråb, at han 
kom til at sige, at 
kvinderne var for sent ude, 
når det gjaldt om at 
komme med i de offentlige 
råd og forsamlinger. 
  Frank Jensens (S) 
påstand om, at Danmarks 
allierede var blevet forkert 
orienteret om det 
dagsordenforslag, der har 
givet anledning til valget, 
havde Bjørn Elmquist (V) 

ikke tid til at få sat på 
plads, men han lovede, at 
gøre det på de 
efterfølgende møder i 
Aalborg Nord. 
  Men her ud over blev 
spørgsmål om bl.a. 
militæret, ygtningene, 
tilskud til Det Kongelige 
Teater, arbejdsløses vilkår, 
fattiges forhold, 
børnefamiliernes 
muligheder, skat og 
samarbejdsmulighederne 
efter valget drøftet mere 
eller mindre indgående. 
  En vælger, der fandt 
mødet kedeligt, og bagefter 
spurgte, om det ikke ville 
være en ide, hvis Danmark 
indførte direkte demokrati, 
som i Schweiz, k af 
kulturminister H. P. 
Clausen (K) det svar, at 
hans spørgsmål ikke 
bidrog til at forhøje 
morskaben. I øvrigt var alle 

kandidater enige om, at 
det danske demokrati er 
udmærket. 
  Bjørn Elmquist gav 
udtryk for, at folketinget 
efterhånden reagerer for 
stærkt på folkestemninger, 
og at det er med til at 
udhule folkestyret 
  Karsten Christensen (Krf) 
fandt det udmærket, hvis 
ygtninge kunne påvirkes 
med kristen tro, så de 
havde noget at rejse hjem 
med, og Erik Ingerslev 
Larsen (SF) kaldte det for 
pop, når Kirsten Jacobsen 
og andre fremskridtsfolk 
gav udtryk for, at 
ygtningene er skyld i at 
pensionerne og 
dagpengene er for små.
  I oplæggene til debatten 
gjorde repræsentanterne 
for tre af de re 
regeringspartier, Mogens 
Larsen (CD), H. P. Clausen 

(K). Bjørn Elmquist (V) det 
klart, at valget er et NATO-
valg, medens det fjerde 
partis repræsentant, 
Karsten Christensen (Krf) 
mente, det ligeså meget 
drejer sig om den indre 
magt, og om ikke at blive 
trælbundet f.eks. af 
alkohol.

  Frank Jensen (S) og Erik 
Ingerslev Larsen (SF) 
understregede, at valget 
drejer sig om indenlandske 
problemer som f.eks. 
ledighed og salg af danske 
virksomheder til udlandet. 
  Den radikale Bent 
Jørgensen mente også  det 
drejer sig om nationale 

problemer som f.eks. 
ledigheden, 
betalingsbalancen og den 
offentlige sektor, og han 
under stregede, at der ikke 
er tale om en 
folkeafstemning om 
forholdet til NATO.  

En vælger mente, at stemningen var kedelig på mødet i Aabybro, hvor der ellers blev spillet en del politisk ping-pong mellem kandidaterne. Fra 
venstre: Mogens Larsen (CD), Frank Jensen, (S), Bent Jørgensen (B), Erik Ingerslev Larsen (SF), dirigenten John Christensen, H. P. Clausen 
(K), Bjørn Elmquist (V) og Karsten Christensen (Krf.)	                                                                                                         Foto: Carl Th. Poulsen

Hadet lurer i valgkampen 
Aalborg Stiftstidende 05.05.1988

Ni kandidater på Hjallerup kro: Fra venstre Ole Stavad (S), Bjørn Elmqvist (V), H.P. Clausen (kons.), Erik Ingerslev (SF), Carsten Andreasen 
(Kr.F.), Knud Worning (DKP), mødets dirigent Arthur Corneliussen med bisidder, Per Clausen (VS), Hans Larsen Ledet ®, Kr. Poulsgaard 
(Frp.) Mogens Larsen (CD) og Niels Bangsgaard (De grønne).                                                                                           Foto: Henning Bagger

Til vælgermøde blandt unge 

i Nordjylland, hvor Henrik 

Berlau, Fælles Kurs, vakte 

jubel med verbale udfald 

mod modkandidaterne. 

Af Poul Bøgh 

”Det er pampere, som bare 
er ude på at rage ben til 
sig.” ”Pingerne får lov til at 
rejse ud, mens rapperne 
kan blive hjemme.”
  ”Vi får invasion sydfra i 
1992 af folk, der vil 
undergrave danskernes løn 
og arbejdsforhold.”
  Sådan aeverer 

folketingsmedlem Henrik 
Berlau, Fælles Kurs, sit 
budskab i den nordjyske 
valgkamp. Vi er til 
vælgermøde på Hjallerup 
kro, hvor de nordjyske 
produktionsskoler har 
samlet knapt 200 elever, 
hvoraf mere end halvdelen 
har stemmeret.  Politikere 
fra ni partier med 
kulturminister H.P. 
Clausen (kons.), 
Folketingsmedlemmerne 
Hans Larsen Ledet (R), 
Bjørn Elmquist (V), Ole 
Stavad (S), og Kristen 
Poulsgaard (Frp.), i spidsen 
er mødt op. 
De vinder ikke megen 
gehør i denne forsamling, 

hvor der klappes voldsomt 
af Henrik BerIaus angreb 
sine politikerkolleger. 
  ”Han skyder på alt, hvad 
der bevæger sig,” 
konstaterer en stilfædig 
kulturminister efter mødet. 
Og det er sandt nok. 
Selvom Poulsgaard godt 
ved, hvordan man gør sig 
som entertainer i en 
forsamling af unge, er han 
hvad grovheder angår 
nærmest som en 
søndagsskoledreng i 
forhold til sømanden. 
  Fra salen spørges, om det 
ikke er rimeligt, at 
produktionsskoler kan få 
tilskud til 
udvekslingsrejser til 
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udlandet. 
  Ole Stavad lover, at det 
vil en ny 
undervisningsminister se 
på efter valget. Hans 
Larsen Ledet siger ligeud, 
at han ved for lidt om 
sagen. men gerne vil 
undersøge, hvilke 
muligheder der er. Andre i 
panelet er også positive. 
  Berlau ”kender 
sandheden”: ”Lige før jul 
blev jeg kontaktet af en fra 
den konservative gruppe 
for at høre om jeg ville med 
på en Folketingstur til 
England for at se på 
dataskærme. Så kunne vi 
jo også købe julegaver. Her 
er der ingen problemer 
med at få lov til at rejse. 
Pingerne kan få lov, men 
rapperne må blive 

hjemme,” siger Berlau,
mens der jubles i 
forsamlingen. 
  Hadet ligger lige under 
overaden. Måske ikke hos 
ertallet, men hos den del 
af forsamlingen, der nikker 
bekræftende, da en ung 
mand højlydt forkynder at 
”Danmark skal være for 
danskere”, 
  Det synes Kristen 
Poulsgaard også: ”Men 
kom nu ikke og sig, at jeg 
er racist. Jeg har en datter, 
der er gift med en neger,” 
siger han. 
  Berlau advarer med en 
invasion af fremmede. I 
1992 kan grækere og 
spaniere frit sætte kursen 
mod Danmark, mener 
Fælles Kurs.
  Med et minutdemokrati, 

som ni kandidater skal 
indordne sig under, får 
påstanden lov til at klistre 
sig fast, selvom en af de 
unge siger: ”Det er nu ikke 
rigtigt, at ygtninge får i 
hoved og røv!”   
Synspunktet høster spredt 
bifald, Til gengæld hujes 
der kraftigt af en 
repræsentant fra De 
grønne, der har regnet ud, 
at hvis ygtningene 
fordeles ligeligt i Danmark, 
skal der være 200 i 
Nordjylland. 
  ”Vi kunne godt have 
plads til 400”, siger 
kandidaten. Til gengæld 
fandt kun seks elever hans 
plads ved det efterfølgende 
prøvevalg.

SF Aabybro bestyrelsesmøde den 12. maj 1988

Tilstede: Karen, Erik, Torben og Inge Lis
Afbud: Irma, fraværende den første time: Per

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Valget - evaluering mm.
5. Grundlovsmøde i Dronninglund
6. Medlemsmøde i juni om Aabybro Midtby
7. Eventuelt

ad 1. Vattet start på mødet, ingen dirigent, ingen oplæsning af protokol.

ad 2. Torben meddelelte: Else Marie er rejst uden at oplyse hverken kasserer eller 
bladredaktør herom, konklusion: Partibladet holder indtil videre en lav profil.

ad 3. Valgkampen forløb planmæssig.

ad 4. Vi diskuterede kønskvotering, Per går ind for det, bestyrelsen går imod.

ad 5. Opgaverne omkring grundlovsmødet i Dronninglund er fordelt.

ad 6. Medlemsmøde 11. - 12. juni med Christian Kirkeby

ad 7. Bestyrelsesmøde 14. juni angående ældrepolitik.

Per ansøger 1. maj kommiteen om deltagelse i arrangement af 1. maj møde fremover.

Livlig diskussion om hvordan vi lokker flere medlemmer til at være aktive i partiforeningen, 
Per er rørende enig om, at nogen skal gøre noget konstruktivt!

Inge Lis Tannebæk



Erhverv og kultur skal følges
Aalborg Stiftstidende 18.05.1988

Allan Jensen Erik IngerslevJørgen Rasmussen Jørn Krogsgaard Aage Lindballe Ole Schøler

Ole Koefoed-Olsen

 
 AABYBRO: Hvis Aabybros 
erhvervsliv skal udvikles, 
skal det kulturelle liv også 
udvikles. Uden et samspil 
mellem de to områder 
bliver det nemlig svært at 
udvikle erhvervslivet alene. 
Desuden skal erhvervslivet 
og kommunen samarbejde 
og erhvervslivet skal 
samarbejde indbyrdes. 
  Det slog politikerpanelet 
fast i aftes, da Aabybro 
Borgerforening holdt 
borgermøde på Aabybro 
Kro med de otte 
kommunalpolitikere, der er 
valgt i Aabybro by, i et 
svarpanel og 
repræsentanter for 
erhverv, foreninger, ældre 
og skoler i et spørgepanel. 
  Spørgsmålet om 
kommunens holdning til 
erhvervslivet blev rejst af 
Knud Schioldan, Handels- 
og Erhvervsforeningen. 
Han spurgte bl.a., om 

politikerne mente, at 
Aabybro er et aktivt 
erhvervscenter, og om 
hvordan, politikerne vil 
skabe en god udvikling for 
erhvervslivet og dets 
medarbejdere. 
  Ole Schøler (S) 
understregede, at der er 
mange ressourcer og 
mange erhvervsfolk, der vil 
gøre et arbejde, men at det 
er nødvendigt med et 
større samarbejde mellem 
erhvervslivet og 
kommunen og mellem 
erhvervslivet indbyrdes. 
  Jørn Krogagaard (K) 
mente, at der ikke skal 
focuseres ensidigt på 
erhvervsudvikling, men 
også på kulturelle 
aktiviteter, da de to ting er 
afhængige af hinanden, 
samt at det er vigtigt at 
tiltrække højteknologiske 
virksomheder.
  Det blev videre fremført, 
at kommunen vil satse på 

at få virksomheder fra 
Nordjysk Videnpark til at 
etablere sig i Aabybro, og 
der blev talt om faciliteter 
som børnehaver og 
tennisbaner på 
virksomhederne. 
  Erik Ingerslev (SF) mente 
som den eneste i 
politikerpanelet, at 
Aabybro havde gjort for lidt 
for at skaffe ny 
virksomheder til 
kommunen. 
  På mødet var der en stor 
spørgelyst både blandt 
spørgerpanelets 
medlemmer og blandt de 
45 tilhørere i salen. Ud 
over den grundige debat 
om erhvervslivet blev der 
drøftet skoler, haller og 
daginstitutioner samt 
ældreområdet. 
  Skolevæsenet var i 
spørgepanelet 
repræsenteret af lærer 
Kjeld Svendsen. 
  Den væsentligste debat 

på området drejede sig om 
den fremtidige 
skolestruktur. Blandt 
politikerne var der enighed 
om, at skolerne i de 
mindre bysamfund er 
urørlige. 
  Kulturudvalgsfornand 
Aage Lindballe (S) tilføjede, 
at de to skoler i Aabybro by 
er sikret til langt op i 
90erne. 
  Skolekommissionsfor-
mand Cianne Holme (V) 
understregede også, at hun 
med baggrund i børnetallet 
ikke havde fantasi til at 
forestille sig en lukning af 
Kærvejskolen, og Erik 
Ingerslev sagde, at en 
lukning af Kærvejskolen 
ikke ville betyde, at 
eleverne skulle yttes til 
Aabyskolen, men at en 
lukning ville medføre 
opførelsen af en ny skole.
  Også friere skolevalg og 
skolenævnenes indydelse 
blev drøftet, og både Jørn 
Krogsgaard og Cianne 
Holme var enige om, at det 

ville være en god ide at 
nedlægge 
skolekommissionen i 
Aabybro og i stedet give 
nævnene større beføjelser. 
  Også friskolerne blev 
berørt, og Cianne Holme og 
Jørgen Rasmussen (K) gav 
udtryk for, at de gerne så 
det kommunale tilskud til 
de to skoler genindført. 
Kulturudvalgsformand 
Aage Lindballe mente 
derimod, at det var rimeligt 
at fjerne det frivillige 
tilskud, når der iøvrigt 
skulle spares på 
skoleområdet. 
  På halområdet var der en 
både lang og livlig debat, 
hvor Ole Simoni Hansen i 
spørgerpanelet lagde ud 
med et spørgsmål de 
kommende hallers 
placering.
 -Med fem kommunale 
haller til 11.000 
mennesker, er vi nær ved 
en verdensrekord, sagde 
Ole Schøler i debatten om 
placeringen af de 
kommende, kommunale 

haller. De fem haller vil 
kunne dække behovet 100 
procent. Men I må også 
begynde at arbejde 
sammen, fortsatte Ole 
Schøler. Det kan ikke nytte 
noget at have to 
håndboldklubber og to 
badmintonklubber, fordi et 
par mennesker ikke kan 
enes. 
  Der var iøvrigt blandt 
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politikerne enighed om, at 
de to ny, kommunale 
haller skal placeres i 
henholdsvis Birkelse og 
Nørhalne for at styrke 
lokalsamfundene, men 
også fordi, hallerne er et 
gammelt løfte. O. Koefoed-
Olsen (UP) mente 
imidlertid. ikke, der  ville 
blive råd til halbyggeri med 
de bindinger V og S har 
indgået i forbindelse med 
prioriteringsdebatten. Der 
var derimod ikke enighed 
om, hvorvidt der skal ydes 
tilskud til de foreninger, 
der vil bruge den 
selvejende AaIF-hal. Allan 

Jensen (V) og O. Koefoed-
Olsen mente, der burde 
gives tilskud. Jørn 
Krogsgaard gav udtryk for, 
at de ny haller burde 
opføres med 
borgerindskud. På den 
måde ville der blive 
kommunale midler til at 
støtte idrætten i Aabybro 
by, som bl.a. Jørgen 
Rasmussen gav udtryk for, 
havde det største behov for 
en hal. 
  Med henblik på 
daginstitutionsområdet 
oplyste Erik Ingerslev, at 
de eneste konkrete planer 
for udvidelser er 

udbygningen af 
fritidscentret på Gjøl, men 
at der er tanker om en ny 
daginstitution enten i 
Aabybro eller Birkelse. 
  På ældreområdet, som 
blev repræsenteret ved 
Arnold Kaszub, drøftede 
bl.a. kommunens service 
og et ældrehus.
  Det er hensigten, at 
Aabybro Borgerforening en 
gang om året vil holde 
sådanne møder med de 
lokalvalgte politikere, 
oplyste aftenens dirigent 
Chr. Jensen.   

32 boliger til udlejning mødt med velvilje 
Aalborg Stiftstidende 27.05.1988

  AABYBRO: Kun et enkelt 
byrådsmedlem, O. 
Koefoed-Olsen (UP), kunne 
ikke gå ind for de 28 
almennyttige lejligheder og 
re ungdomsboliger, som 
Borgerligt Socialt 
Boligselskab i den 
kommende tid opfører ved 
Thomasmindevej i 
AabybroNord/Øst. Fra alle 
andre sider lød der positive 
tilkendegivelser i 

byrådssalen, da sagen blev 
behandlet. 
  Koefoed-Olsen k 
protokolleret, at han er 
imod byggeriet. 
  Knud Winther (S) 
udtrykte derimod glæde 
over, at alle andre viste så 
stor velvilje til at få dækket 
det store behov, der er for 
lejeboliger i kommunen. 
  Også Erik Ingerslev 
Larsen (SF) glædede sig 
over det ny byggeri og 

sagde, at han kunne 
anbefale endnu ere 
almennyttige boliger. 
  De 28 almennyttige 
boliger er anslået at ville 
koste 18.248.000 kr., 
medens de re 
ungdomsboliger er anslået 
til 1.087.000 kr. Der bliver 
13 boliger med to værelser, 
13 med tre værelser, og to 
med re værelser. 
Ungdomsboligerne bliver 
på hver 30 kvadratmeter.

SF Aabybro bestyrelsesmøde den 14. juni 1988

Dagsorden
1. valg af dirigent
2. protokol
3. meddelelser
4. efterårets aktiviteter
5. kommunens ældrepolitik
6. eventuelt

Tilstede: Torben, Per, Erik, Karen, Inge-Lise og Irma

ad 1. Ingen

ad 2. Inge-Lise oplæste protokollen, Irma tager referat fra dette møde.

ad 3. Per møder på SiD den 26.06.88 og deltager i mødet om 1. maj 1989.

Ved generalforsamlingen i lokalradioen var der uenighed om vedtægterne og radioen er pt. 
nedlagt. En ny arbejdsgruppe med bl.a. Per er valgt til at starte op igen med nye vedtægter. 
Hvis radioen kommer op at stå, indskyder SF på ny de tilbagebetalte kr. 1.000,-

Inger Thellufsen ønsker udmeldelse pga. manglende tid til aktivitet, udmeldelsen taget til 
efterretning.

SiD støttede med kr. 3.000,- i valgkampen.

På grund af landsmødevedtagelsen af kønskvoterinmg, skal der ske en ny afstemning om 
anmeldelses- og opstillingsform til valg af FT-kandidat i amtsorganisationen, vi er enige om at 
fastholde beslutningen om enkeltkredsopstilling med partiliste.

Beslutning om at støtte Faglig Kontakt med kr. 100,-

Christian Kirkeby følger besøget i Aabybro om Midtbyen op med noget skriftligt.

ad 4. Fastlagde mødedatoer for efterårets aktiviteter.

ad 5. Erik redegjorde for kommunens ældrepolitik med efterfølgende kort debat.

ad 6. For at brede bestyrelsesarbejdet mere ud, påtager Karen sig arbejdet med 
medlemsmøderne, Inge-Lise tager medlemsplejen og Irma bliver fast referent.

Irma O. Pedersen



Personalet føler sig glemt ved udflytning 
Aabybros ældre præsenteres for avanceret nytænkning 
Aalborg Stiftstidende 18.06.1988

Carl Laursen Erik Ingerslev

  AABYBRO: Samtidig med 
at Aabybros ældre er blevet 
præsenteret for et 
avanceret projekt, der skal 
gøre det både rart og 
personligt udviklende at 
blive ældre i Aabybro 
Kommune, tilkendegiver 
personalet i 
socialforvaltningen, at det 
føler sig glemt i projektet. 
  De ansatte mener ikke, 
de har haft tilstrækkelig 
mulighed for at udtale sig 
om den udytning af en 
del af forvaltningen til 
Biersted, som projektet 
indebærer. De mener, 
udytningen er forkert, og 
på det høringsmøde, som 
socialudvalget holdt på 
rådhuset om det store 
ældreprojekt, gik debatten 
væsentligst på personalets 
modvilje og usikkerhed 
over for udytningen.
  Kritikken blev af mødets 
leder, næstformanden i 
socialudvalget, Cianne 
Holme (V), besvaret med, 
at der havde været en 
kommunikationsbrist i 
forholdet til 
socialforvaltningen, og at 
hun ville opfordre 
personalet til i 
høringsfasen indtil 1. 
august at udarbejde et 
alternativt forslag til 
personalets placering. 
  I høringen deltog op mod 
100 mennesker, fortrinsvis 
ældre og medlemmer af de 
arbejdsgrupper, der i op 
mod halvandet år har 
beskæftiget sig med 
projektet samt 
plejepersonale. Fra de 

ældres side blev der ikke 
rejst nogen egentlig kritik 
af projektet. 
  En enkelt ønskede dog, at 
også Birkelse skulle have 
andel i de mange ny 
ældreboliger, der er planer 
om at opføre, og en anden 
ældre udtrykte bekymring 
for en ghettoskabelse ved 
at placere for mange 
ældreboliger sammen, og 
anførte at alt liv ikke 
forlader mennesker, fordi 
de fylder 67 år. 
  Høringen indledtes af en 
bred orientering om 
ældreprojektet, der hviler 
på den holdning, at 
mennesker skal klare sig 
selv længst muligt og selv 
skal have rådighed over 
deres liv og deres penge. 
  Socialinspektør Flemming 
Beltoft gennemgik de ny 
boligformer og ny pleje- og 
serviceformer, der er 

indeholdt i projektet, 
medens lederen af Biersted 
Storkøkken, Mary Larsen, 
gav en grundig redegørelse 
for de spændende 
nyskabelser, der ligger i 
projektet inden for 
madområdet. 
  Mary Larsen oplyste bl.a., 
at der fremover skal være 
mulighed for i madud-
bringningsordningen at 
vælge  mellem to retter 
hver dag samt mellem 
forskellige 
portionsstørrelser. 
  Det skal også være muligt 
kun at vælge en del af 
hovedretten, sådan at de 
pensionister, der selv har 
køkkenhave, kan supplere 
retten med egne produkter. 
Desuden skal der kunne 
leveres halvfabrikata og 
råvarer i afmålte mængder, 
så pensionisten selv eller 
sammen med 

hjemmehjælperen kan gå i 
køkkenet og kokkere. 
  Endelig skal der etableres 
cafeteria på plejehjemmene 
i Aabybro, Birkelse og 
Biersted, hvor pensionister 
fra byen kan gå hen og 
spise. 
  Tonny Andersen, Gjøl, 
orienterede om det projekt, 
som Gjølarbejdsgruppen 
har udfærdiget i 
samarbejde med arkitekt 
Vibeke Marcussen fra 
AUC, og Hans Vadskjær, 
AUC, der har stået 
arbejdsgruppen i Biersted 
bi, fortalte om sine 
erfaringer med 
ældreprojektet i Viborg, og 
han opfordrede kraftigt til 
dannelse af beboergrupper, 
så det bliver beboernes 
tarv og ikke personalets 
tarv, der tilgodeses. 
  Herefter gik debatten om 
personalets 
betænkeligheder igang. Der 
blev drøftet risiko for, at for 
mange forskellige 
personalegrupper i løbet af 
en dag skulle indnde sig 
hos de ældre, 
betænkeligheder ved om 
ressourcerne vil blive 
tilstrækkeligt udnyttet, når 
hjemmeplejen lægges ud i 
distrikterne uden en 
koordinationsgruppe, og 
endelig blev der rejst 
kraftig kritik af 
udytningen fra 
socialforvaltningen. 
  Efter projektet skal 
hjemmeplejen yttes fra 
socialforvaltningen på 
rådhuset til den øverste 
etage på Biersted 
Plejehjem. En enkelt 
medarbejder sagde, at 
denne ytning ikke skete 
hverken af hensyn til 

pensionister eller 
personale, men for at løse 
et politikerproblem, og 
hentydede hermed til de 
skrinlagte planer for en 
rådhusudvidelse. 
  Fra politikerside blev 
kritikken tilbagevist. Erik 
Ingerslev (SF) mente 
tværtimod, at en udytning 
ville gavne brugerne, og 
Cianne Holme (V) henviste 
til gode eksempler på en 
udytning, men rundede 
dog af med at opfordre 
personalet til at komme 
med alternative forslag i 
høringsperioden. 
 -Men I skal ikke foreslå en 
udvidelse af rådhuset. Det 
er der nemlig ikke 
økonomisk basis for, sagde 
Cianne Holme. 
  Advarslen fra de ældrte 
ældreghettoer blev besvaret 
med, at politikerne var 
opmærksomme på 
problemet. 
  Carl Laursen (S) 
understregede endog, at 
det er vigtigt at blande alle 
aldersgrupper, og Cianne 
Holme udtrykte håb om, at 
der vil blive nogle gode 
ældreboliger i Aabybro 
Midtby i forbindelse med 
byfornyelsen. 
  Politikerne anførte videre, 
at de var opmærksomme 
på, at Birkelse kunne få 
brug for ældreboliger. I 
debatten berørtes også 
spørgsmålet om udbetaling 
af den fulde pension til 
beboere på plejehjem, som 
så skal betale for de 
ydelser de får, i stedet for 
som nu kun at få udbetalt 
lommepenge. Her talte 
navnlig Marianne Vester 
(V) varmt for nyordningen. 
   Ældreprojektet, der er 

udgivet i en pjece, som kan 
rekvireres på rådhuset, 
ligger til høring indtil 1. 
august. Først derefter skal 
socialudvalget 
færdigbehandle det og de 
forslag, der kommer i 
høringsperioden, så det 
kan forelægges byrådet til 
godkendelse.



Kandidat genopstillet 
Aalborg Stiftstidende 04.07.1988

Erik Ingerslev

  AABYBRO: 
Byrådsmedlem og 
folketingskandidat for 
Socialistisk Folkeparti, 
Erik Ingerslev Larsen, 
Aabybro, er blevet 
genopstillet som 
folketingskandidat for SF i 
Aalborg Nord, Hals og 

Aabybro Kommuner.  
  Senere på året vil en 
urafstemning blandt 
samtlige nordjyske 
medlemmer placere de 
valgte kandidater fra hele 
amtet i den rækkefølge på 
partilisten, der skal være 
gældende, for de næste to 
år. 

- Skolenævn har ikke svaret alle 
forældre
Aalborg Stiftstidende 24.07.1988

AABYBRO: Erik Ingerslev 
Larsen, Bellisvej, har en 
række spørgsmål til 
formanden for skole-
nævnet ved Aabyskole om 
AIDSundervisningen. 
Spørgsmålene ville han 
have stillet på et ønsket 
forældremøde, som ikke 
bliver holdt.  Erik Ingerlsev 
skriver: 

  I debatten om AIDS-
undervisningen på 
Aabyskolen, har 
formanden for skolenævnet 
ved Aabyskolen i to indlæg 
i Aalborg Stiftstidende 
postuleret, at alle forældre, 
der har underskrevet 
henvendelsen til 
skolenævnet har fået svar. 
Dette er usandt, idet min 
kone har underskrevet den 
pågældende henvendelse 
til skolenævnet (jeg var 
ikke til stede, da den 
skulle underskrives), og vi 
har ikke på nuværende 
tidspunkt modtaget noget 
svar fra Aabyskolens 
skolenævn. Jeg vil derfor, 
som forældre til to børn på 
Aabyskolen, gerne have 

skolenævnets svar på 
nogle spørgsmål om den 
kommende AIDS-
undervisning. 
  Major Finn Jensen, 
medlem af Venstres 
vælgerforening, har 
åbenbart lært, at det 
bedste forsvar er et angreb, 
det har han vist utallige 
gange i denne avis, senest 
28. juni og 18. juli. Her 
forsøger han at 
mistænkeliggøre andres 
motiver til at reagere over 
skolenævnets beslutning. 
  Skolenævnets formand 
omtaler, at der er syv 
forældre "der i høj grad 
plejer deres egne små sær 
interesssr”, ved deres 
henvendelse til 
skolenævnet. Tallet syv, er 
tilfældigvis det samme som 
det antal personlige 
stemmer major Finn 
Jensen, dengang medlem 
af CD, k ved valget til 
skolenævnet. Ikke mange, 
men nok til at det gav Finn 
Jensen mulighed for at 
placere sig i en position, 
der gjorde ham til 
skolenævnsformand. 
  Skolenævnsformanden er 

forundret over 
forældreaktiviteten. Det vil 
man altid være, hvis man 
forventer, at forældrene 
kun skal møde op og 
stemme hvert fjerde år, og 
der udover lade være med 
at blande sig i, hvad 
skolenævnet foretager sig. 
Skolenævnets formand 
betragter åbenbart 
skolenævnet som sin lille 
private logeklub.  
  Skolenævnet har 
selvfølgelig ret til at træffe 
den beslutning de føler er 
rigtig. Vi har selvfølgelig, 
som forældre ret til at få 
beslutningen ændret, det 
kan der heller ikke være 
tvivl om, hvilket 
formanden for skolenævnet 
også giver udtryk for i 
Aalborg Stiftstidende 7. 
maj. Hvorfor ønskede I så 
ikke at indkalde til et 
forældremøde på skolen, 
hvor vi kunne få svar på 
vore spørgsmål, når vi nu 
bad om et sådant møde? 
  I samme artikel udtaler 

skolenævnsformanden at 
"forbuddet har vi nedlagt 
efter at have talt med en 
række forældre, der har 
givet udtryk for, at de 
betragter det som 
anstødeligt at lade 
medlemmer af de to 
foreninger fungere som 
gæstelærere. Hvor mange 
forældre er her tale om? 
Har disse forældre 
gennemlæst det samme 
materiale, som er forelagt 
skolenævnet? I 
bekræftende, hvordan har 
netop de fået mulighed for 
det? Er der ingen af disse 
forældre, l talte med på det 
pågældende tidspunkt, der 
havde vores synspunkt? 
  Har skolenævnet, før det 
traf sin beslutning, haft 
kontakt til andre af 
kommunens skolenævn? I 
bekræftende fald hvad var 
deres reaktion på jeres 
holdning? Betyder 
ertallets holdning i 
skolenævnet, at der ikke 
må undervises af bøsser og 

lesbiske i spørgsmål om, 
hvordan eleverne undgår 
AIDS? Eller er det kun 
bøsser eller lesbiske, der er 
medlem af Foreningen af 
Bøsser og Lesbiske af 
1948, samt Pan-klubben, 
der ikke må undervise om 
AIDS? 
  I det brev, der er sendt til 
andre forældre påstår I, at 
udelukkelse af disse 
grupper ”giver mulighed for 
en bred og nuanceret 
undervisning/information, 
der ikke er præget af 
særinteresser”. Hvordan 
mener I, der opnås en 
større bredde ved at skære 
noget fra på forhånd? 
Hvilke særinteresser 
frygter I vil blive varetaget,  
hvis skolenævnet gav disse 
to foreningers medlemmer 
mulighed for at undervise 
med deres erfaring og 
viden om AIDS? 
  Hvorfor har ertallet i 
skolenævnet taget afstand 
fra 
undervisningsmaterialet, I 

ikke har læst? Er det 
normal praksis? Er det 
sket før? 
  Det var nogle af de 
spørgsmål, vi ønskede 
skolenævnets svar på ved 
et eventuelt afholdt 
forældremøde. Jeg håber, 
der er folk blandt ertallet i  
skolenævnet, der sagligt vil 
svare på  mine spørgsmål. 
  Jeg har ikke på forhånd 
taget stilling til om de 
omtalte foreningers 
medlemmer skal have 
mulighed for at være 
gæstelærere på 
Aabyskolen, men jeg 
mener, at spørgsmålet om 
AIDS er så alvorligt, at 
man ikke på forhånd bør 
fravælge 
minoritetsgrupper, fordi 
man af forskellige årsager 
ikke er enige med dem. 
Derfor har vi reageret på 
skolenævnets beslutning. 

Erik Ingerslev Larsen

AIDS-undervisningen…
BREVE FRA LÆSERNE: AabybroPosten 27.07.1988

  I debatten om AiDS-
undervisningen på 
Aabyskolen har formanden 
for skolenævnet ved 
Aabyskolen i to indlæg i 
Aalborg Stiftstidende 
postuleret, at alle forældre, 
der har underskrevet 
henvendelsen til 
skolenævnet, har fået svar. 
  Dette er usandt, idet min 
kone har underskrevet den 
pågældende henvendelse 
til skolenævnet (jeg var 
ikke til stede, da den 
skulle underskrives), og vi 
har ikke på nuværende 

tidspunkt modtaget noget 
svar fra Aabyskolens 
skolenævn. 
   Jeg vil derfor, som 
forælder til to børn på 
Aabyskolen, gerne have 
skolenævnets svar på 
nogle spørgsmål om den 
kommende 
AIDSundervisning. 
  Først vil jeg forsøge at 
bevæge mig på et 
debatniveau, hvor 
formanden for skolenævnet 
på Aabyskolen, major Finn 
Jensen, medlem af 
Venstres vælgerforening, 
bevæger sig, selvom jeg 
ved, det kan være svært. 

Majoren har åbenbart lært, 
at det bedste forsvar er et 
angreb, det har han vist 
utallige gange, sidst den 
28. juni og 18. juli i 
Aalborg Stiftstidende. Her 
forsøger han at 
mistænkeliggøre andres 
motiver til at reagere over 
skolenævnets beslutning. 
 Skolenævnets formand 
omtaler, at der er 7 
forældre, »der i høj grad 
plejer deres egne små 
særinteresser« ved deres 
henvendelse til 
skolenævnet. 
  Tallet 7 er tilfældigvis det 
samme som det antal 



personlige stemmer, major 
Finn Jensen, medlem af 
dengang CD, nu Venstres 
vælgerforening, k ved 
valget til skolenævnet - 
ikke mange - men nok til, 
at det gav major Finn 
Jensen, medlem af 
Venstres vælgerforening, 
mulighed for at placere sig 
i en position, der gjorde 
ham til 
skolenævnsformand. 
  Skolenævnsformanden er 
forundret over 
forældreaktiviteten. Det vil 
man altid være, hvis man 
forventer, at forældrene 
kun skal møde op og 
stemme hvert 4. år og 
derudover lade være med 
at blande sig i, hvad 
skolenævnet foretager sig. 
  Skolenævnets formand 
betragter åbenbart 
skolenævnet som sin lille 
private logeklub. Hvorfor 
begynder nogle forældre 
nu at blande sig i, hvad vi 
beslutter? Vi bør vel her 
gratulere skolenævnets 
formand med den otte 
pris, han har vundet 
»PANIK-prisen«, indstiftet 
af Landsforeningen af 
Bøsser og Lesbiskes 
afdeling i Aalborg, til den, 
der indirekte og ufrivilligt 
har arbejdet for eller på 
anden måde gavnet 
foreningen. 
  Man må jo sige, at 
formanden for skolenævnet 
ved Aabyskolen har 
formået at give 
Landsforeningen for 
Bøsser og Lesbiske omtale 
i medierne. 
  På denne måde kunne jeg 
fortsætte længe endnu, 
men det tjener ikke noget 
fornuftigt formål, derfor 
håber jeg, at der er folk 

blandt ertallet i 
skolenævnet, der sagligt vil 
svare på mine spørgsmål. 
  Skolenævnet har 
selvfølgelig ret til at træffe 
den beslutning, de føler, er 
rigtig. Vi har selvfølgelig 
som forældre ret til at 
forsøge at få beslutningen 
ændret, det kan der heller 
ikke være tvivl om, hvilket 
formanden for skolenævnet 
også giver udtryk for i 
Aalborg Stiftstidende den 
1. maj, hvor han udtaler at 
»kun et forældreønske om 
at ændre det, kan få os til 
at revurdere spørgsmålet«. 
Hvorfor ønskede I så ikke 
at indkalde til et 
forældremøde på skolen, 
hvor vi kunne få svar på 
vore spørgsmål, når vi nu 
bad om et sådant møde? 
  I samme artikel udtaler 
skolenævnsformanden: 
»Forbudet har vi nedlagt 
efter at have talt med en 
række forældre, der har 
givet udtryk for, at de 
betragter det som 
anstødeligt at lade 
medlemmer af de to 
foreninger fungere som 
gæstelærere«. Hvor mange 
forældre er her tale om? 
Har disse forældre 
gennemlæst det samme 
materiale, som er forelagt 
skolenævnet? I 
bekræftende fald, hvordan 
har netop de fået mulighed 
for det? Er der ingen af 
disse forældre, I talte med 
på det pågældende 
tidspunkt, der havde vores 
synspunkt til spørgsmålet? 
  Har skolenævnet, før det 
traf sin beslutning, haft 
kontakt til andre af 
kommunens skolenævn? I 
bekræftende fald, hvad var 
deres reaktion på jeres 

holdning? 
  Betyder ertallets 
holdning i skolenævnet, at 
der ikke må undervises af 
bøsser eller lesbiske i 
spørgsmål om, hvordan 
eleverne undgår AIDS? 
Eller er det kun bøsser 
eller lesbiske, der er 
medlem af »Foreningen af 
Bøsser og Lesbiske af 
1948« samt »Panklubben«, 
der ikke må undervise om 
AIDS? 
  I det brev, der er sendt til 
andre forældre, påstår I, at 
udelukkelse af disse 
grupper »giver mulighed for 
en bred og nuanceret 
undervisning/information, 
der ikke er præget af 
særinteresser«. 
  Hvordan mener I, der 
opnåes en større bredde 
ved at skære noget fra på 
forhånd? Hvilke 
særinteresser, frygter I, vil 
blive varetaget, hvis 
skolenævnet gav disse to 
foreningers medlemmer 
mulighed for at undervise 
med deres erfaring og 
viden om AIDS? 
  Hvorfor har ertallet i 
skolenævnet taget afstand 
fra 
undervisningsmateriale, I 
ikke har læst? Er det 
normal praksis? Er det 
sket før? 
  Det var nogle af de 
spørgsmål, vi ønskede 
skolenævnets svar på ved 
et eventuelt afholdt 
forældremøde. 
 -Jeg har ikke på forhånd 
taget stilling til, om de to 
omtalte foreningers 
medlemmer skal have 
mulighed for at være 
gæstelærere på 
Aabyskolen, men jeg 
mener, at spørgsmålet om 

AIDS er så alvorligt, at 
man ikke på forhånd bør 
fravælge bestemte 
minoritetsgrupper, fordi 

man af forskellige årsager 
ikke er enige med dem. 
Derfor har vi reageret på 
skolenævnets beslutning.

Erik Ingerslev Larsen, 
Bellisvej 10, 
 Aabybro.  

- AIDS er ikke underholdning 
Aalborg Stiftstidende 06.08.1988

AABYBRO: Byrådsmedlem 
Jørn Krogsgaard (K) 
mener, at AIDS-debatten 
vedrørende Aabyskolens 
nævn er ved at være 
trættende. Han skriver: 
  
Det er med en del undren, 
at jeg som byrådets 
tilsynsførende ved 
Aabyskolens nævn har 
fulgt debatten omkring 
AIDS. Jeg vil håbe, at 
mange føler som jeg, at de 
få personer, som har 
henvendt sig til nævnet 
som forældre - og som 
næsten også er de samme, 
der deltager i debatten i 
dagspressen - efterhånden 
virker trættende med deres 
personstridigheder og 
partipjank. 
  Sagen er mere væsentlig, 
og jeg synes derfor, at 
borgerne skal have en 
redegørelse om, hvad 
sagen i virkeligheden 
drejer sig om. 
  Der har i kommunen 
været nedsat en gruppe på 
10 personer fra skoler og 
institutioner til at 
udarbejde et forslag til 
AIDS-oplysning. Denne 
gruppe har aeveret et 
projekt, som sendes til 
høring ved bl.a. 
skolenævnene. 

Skolenævnet ved 
Aabyskolen fremsendte 
forslaget med anbefaling, 
men dog med bemærkning 
om, at man ikke ønskede 
gæstelærere fra de 
homoseksuelle klubber. 
  Herefter blev projektet 
sendt til 
skolekommissionen, som 
anbefalede det med 
følgende bemærkninger: 
  1. AIDS-oplysning kan 
foregå også i grundskolen 
jfr. kommunens læseplan 
for seksualoplysning. 
  2. Det anses ikke for 
hensigtsmæssigt at AIDS-
oplysningen henføres til en 
bestemt lærer og bestemt 
fag. 
  3. Med hensyn til 
oplysningens indhold, 
hjælpemidler, gæstelærere 
m.v. bør der være et tæt 
samarbejde med 
skolenævnet. 
  Jeg giver nævnet min 
fulde opbakning, da det 
har ret til denne holdning, 
men også fordi jeg mener 
at det primære er 
oplysning omkring AIDS og 
dens risikogrupper og ikke 
af hvem den gives. Det 
kunne f.eks. være lærere, 
læger eller sygeplejersker. 
  Ligeledes har det undret 
mig, at Aabyskolens nævns 

holdning har skabt så 
meget skriveri, da jeg er 
bekendt med, at endnu en 
skole i kommunen i sit 
høringssvar heller ikke har 
ønsket gæstelærere fra de 
homoseksuelle klubber. 
Endvidere er jeg bekendt 
med, at i andre kommuner 
har nævn truffet lignende 
beslutninger, dog uden at 
det har forårsaget en 
sådan debat i dagspressen. 
  Jeg appellerer derfor til, 
at skolenævnsformanden 
ikke gennem dagspressen 
besvarer de af Erik 
Ingerslev Larsen stillede 
spørgsmål, men at 
parterne indbyrdes holder 
et møde. 
  Sluttelig vil jeg bemærke, 
at lærer ved Aabyskolen 
Hans-Ole Mortensens 
indblanding i sagen ved 
læserbrevet i Aalborg 
Stiftstidende 3.8. 1988 
ikke giver mig anledning til 
bemærkninger, men stor 
forundring. 
  Det er mit håb, at 
fornuften snart må herske, 
og at en så vigtig sag som 
den for os alle frygtede 
AIDS-sygdom er, ikke 
bliver til underholdning.
 

Jørn Krogsgaard 









Asfaltdepot afsløret i Aabybros Søpark
Depotet fjernes, så det ikke giver forsinkelser for Tv-Nord
Aalborg Stiftstidende 15.08.1988

  AABYBRO: 
Jordbundsanalyser i 
Aabybros Søparkområde, 
hvor bl.a. Tv-Nord, et nyt 
hotel og en lokal 
virksomhed skal opføres, 
har afsløret, at der 
formentlig er deponeret i 
hundredevis af kubikmeter 
tjære- og begholdigt 
materiale, antagelig asfalt, 
i områdets nordøstlige 
hjørne ved Fristrupvej. 
Forureningen er så alvorlig 
og afgiver så kraftig lugt, at 
der ikke umiddelbart vil 
kunne bygges over det 
forurenede område. 
  Ingeniørrmaet 
Nellemann, Aalborg. der 
har foretaget de første, 
meget foreløbige 
undersøgelser, mener 
desuden, at forureningen 
kan være en trussel for 
grundvandet, og al 
grundvandssænkning på 
naboarealerne forbindelse 
med byggeri vil kunne øge 
risikoen for en 
grundvandsforurening. 
  De første undersøgelser 
viser, at depotet og 
forureningen er 
koncentreret på den 
grund, hvor en lokal 
virksomhed har planer om 
at gennemføre en 
udvidelse. men først mere 
indgående undersøgelser 
vil kunne præcisere 
omfanget. 
  Forureningen blev 
konstateret allerede i 
januar, men først nu har 
Aabybro Kommunes 
tekniske udvalg sat 
nærmere undersøgelser 

igang der skal afsløre 
forureningens omfang. Det 
har fået byrådsmedlem 
Erik Ingerslev Larsen, SF, 
til at reagere med et skarpt 
brev til borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
med krav om et 
ekstraordinært 
byrådsmøde, og med et 
brev til Nordjyllands  Amt, 
hvor han anmoder amtet 
om at gribe ind i sagen.
 -Undersøgelserne af 
forureningens omfang 
burde efter min mening 
forlængst have været 
gennemført, siger Erik 
Ingerslev Larsen, og jeg 
har derfor opfordret 
borgmesteren til 
øjeblikkeligt at gribe ind og 
få udarbejdet en plan for 
fjernelsen af det 
deponerede affald. Jeg er 
ganske uforstående over 
for, at der er gået mere end 
et halvt år fra forureningen 
blev konstateret, til 
undersøgelserne sættes 
igang, og jeg undrer mig 
også over, hvorfor amtet 
ikke blev orienteret da 
forureningen blev opdaget i 
januar, når den har 
betydning for grundvandet. 
 -Så vidt jeg har kunnet 
undersøge, er 
deponeringen sket efter 
1970. Derfor må der være 
nogen i byrådet, der har 
kendskab til den, forsætter 
Erik Ingerslev Larsen. Så 
store mængder affald, som 
der her er tale om, kan 
ikke deponeres upåagtet. 
 -Endelig mener jeg, det er 
væsentligt at nde frem til 
forureneren, så det ikke 

bliver Aabybro Kommune, 
der kommer til at hænge 
på betalingen for at få de 
mange hundrede 
kubikmeter affald kørt 
bort. Jeg vil mene, affaldet 
enten skal til 
kommunekemi i Nyborg 
eller til amtets 
kontrollerede losseplads i 
Rærup. 
 -Jeg ser ingen grund til at 
indkalde til et 
ekstraordinært 
byrådsmøde. siger 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen. 
Derimod nder jeg det 
vigtigt, at det forurenede 
område hurtigst muligt 
bliver afgrænset og affaldet 
kørt til en kontrolleret 
losseplads. Jeg vil allerede 
i dag bede 
kommuneingeniøren tage 
fat på sagen, så der ikke 
opstår forsinkelser for 
byggeriet af TV-Nord og det 
ny hotel. Desuden skal jeg 
gerne sørge for, at der på 
byrådets ordinære møde 
31. august gives en 
orientering om sagen. 
 -Det er min opfattelse, at 
teknisk udvalg i januar 
betragtede forureningen 
som yderst begrænset, og 
derfor ikke fandt det 
nødvendigt at iværksætte 
yderligere undersøgelser 
før nu, siger Ole 
Lykkegaard Andersen 
videre. Ifølge den ny 
rapport går forureningen 
ned i 1,20 meters dybde, 
og ved hjælp af en 
rendegraver vil det være en 
enkel sag at afgrænse 
området. Derefter er det jo 

bare et spørgsmål om at få 
affaldet kørt bort. 
 -Med hensyn til betalingen 

for arbejdet må vi nok først 
se omfanget af 
forureningen og have 

stedfæstet tidspunktet.

Søparken i Aabybro er tjæreforurenet
I dette område er byggeplaner for både Tv-Nord og et nyt hotel
Aalborg Stiftstidende 15.08.1988

Formentlig flere hundrede kubikmeter tjære- og begholdigt materiale er gravet ned i den tidligere grusgrav i Aabybro	 Foto: Grete Dahl

  AABYBRO: I Aabybro 
Søpark, hvor TV-Nord og 
ere andre byggerier efter 
planen skal i gang, er der 
formentlig deponeret ere 
hundrede kubikmeter 
tjære- og begholdigt 
materiale, sansynligvis 
asfalt. 
  Forureningen er så 
omfattende og 

ildelugtende, at der ikke 
kan bygges ovenpå. 
  Forureningen er i første 
omgang lokaliseret i det 
nordøstlige hjørne af 
området, hvor en 
virksomhed vil udvide.
  Det er jordbundsanalyser 
fra ingeniørrmaet 
Nellemann i Aalborg, der 
har afsløret forureningen. 
Firmaet mener, at 

grundvandet er truet, 
og en planlagt 
grundvandssænkning på 
naboarealer vil øge risikoen 
for grundvandsforurening. 
  Forureningen blev 
opdaget i januar, men først 
nu har teknisk udvalg i 
Aabybro taget initiativ til få 
omfanget af forureningen 
fastlagt. 
  Det har fået SF-



AABYBRO

byrådsmedlem Erik 
Ingerslev til at sende 
borgmester Ole Lykkegard 
Andersen et skrapt brev 
med krav om et ekstra 
byrådsmøde. Desuden har 
han bedt amtet gribe ind. 
 -Undersøgelser af 
omfanget af forureningen 
burde forlængst være 
gennemført. Derfor vil jeg 
have borgmesteren til 

straks at få udarbejdet en 
plan for fjernelse af 
forureningen, siger Erik 
Ingerslev. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen vil 
ikke indkalde byrådet.
 -Derimod nder jeg det 
vigtigt, at det forurenede 
område hurtigst muligt 
bliver afgrænset og at 
affaldet bliver kørt til en 

kontrolleret losseplads, 
siger borgmesteren. 
 -Allerede i dag vil jeg bede 
kommuneingeniøren tage 
fat på sagen, så der ikke 
opstår forsinkelser for Tv-
Nord og et planlagt 
hotelbyggeri, tilføjer han. 
På det næste ordinære 
byrådsmøde vil byrådet få 
en orientering. 

SF vil trafiksikre skolevej 
Aalborg Stiftstidende 17.08.1988

  AABYBRO: SF i Aabybro 
mener, at det nu er på tide 
at gøre noget ved 
traksaneringen i Aabybro 
by, så skolebørnene kan 
komme sikkert til og fra 
skole. Derfor har partiet 
nu bedt teknisk udvalg gå i 
gang med konkrete 
arbejder, der kan 
traksikre. 
 -Kommunens gangstier er 
forholdsvis sikre trakårer 
for skoleeleverne. Men der 
er en væsentlig mangel, 
som kan give store 
problemer, nemlig de 
steder, hvor børnene skal 
krydse gaderne, siger 

byrådsmedlem Erik 
Ingerslev. 
 -En løsning, der kan give 
en større traksikkerhed 
for børnene og samtidig 
dæmpe trakhastigheden, 
kan gennemføres for 
ganske få midler, tilføjer 
han. 
  Erik Ingerslev foreslår, at 
teknisk udvalg tager nogle 
af ideerne fra en bog om 
traksanering, som 
Vejdirektoratet har 
udgivet. Der peges bl.a. på 
bump, som er en 
forhøjning, bilerne skal 
over. 
  Erik lngerlsev siger, at 
det først og fremmest er 

stiovergangen ved Aaby 
Søndre Gade og Toftevej, 
der kræver en 
traksanering. Men også 
ved Østergade og 
Knøsgårdsvej. 
  -Med udbygningen af 
Aabybro øst vil der i de 
kommende år over Aaby 
Søndre Gade og Toftevej 
blive en betydelig stigning 
af elever, der skal krydse 
de to gader ere gange om 
dagen. Derfor skal disse 
steder ordnes først, siger 
han. 
  Netop hvor stien krydser 
Aaby Søndre Gade blev et 
skolebarn forleden kørt 
ned af en bil. 

SF Aabybro bestyrelsesmøde den 17. august 1988

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Kommunalpolitik om:
   - budgetændringer
   - kommunalpolitisk program
   - baggrundsgruppens arbejdsform
5. Medlemsmøde i september
6. Eventuelt

Tilstede: Torben, Karen, Inge Lis, Irma, Erik, Per og Margrethe.

ad 1. Karen

ad 2. Irma oplæste protokollen

ad 3. Per meddelte om:
ændringer på mødekalenderen for efteråret 1988, herunder julekomsammen som Ingelis står 
for.

Stig Banke fraflytter kommunen og dermed partiforeningen.

Helle er mulig kandidat til kommunevalget i 1989

Miljøkampagnen kører fra stablen i september måned, vi finder et lokalt miljøemne.

Vi er medarrangør til 1. maj mødet, Karen foreslås til en børneaktivitetsgruppe, Erik foreslås 
som lokal taler. Per er i arrangørgruppen.

Forslag fra SF Aalborg om at vi benytter deres kopimaskine, for billige penge til trykning af 
meddelelser, blade mm. Erik undersøger om det kan gøres endnu billigere på Rådhuset.

Margrethe og Irma tilmelder sig et bladkursus i Kolding den 24. - 25. september.

Torben orienterede om økonomien og der besluttes at oprette en ny bankkonto med lang 
opsigelsesvarsel, til opsparing til kommende kommunevalg.

Mona Christensen genoptaget som medlem.

Erik videreformidler Christians byplanforslag.

ad 4. Orientering og diskussion om de budgetændringer SF foreslår til budget 89, samt en 
snak om hvilken arbejdsform der ønskes for baggrundsgruppen vedrørende kommunalpolitik.

ad 5. Medlemsmødet bliver om kommunalpolitik, baggrundsgruppen og socialt samvær.

ad 6. Intet

Irma O. Pedersen



SF’er stod for skud
Aalborg Stiftstidende 01.09.1988

  AABYBRO: Hvis SF'eren 
Erik Ingerslev Larsen 
havde ventet at få roser af 
sine byrådskolleger, fordi 
han for et par uger siden 
offentligt krævede en 
nærmere undersøgelse af 
jorden i Aabybros Søpark, 
hvor jordbundsprøver 
viste, at der muligvis var 
en asfaltforurening, blev 
han slemt skuffet i aftes. 
Han k nemlig det glatte 
lag fra alle sider i byrådet, 
og det blev gang på gang 
understreget, at hans 
fremgangsmåde kunne 
have været til stor skade 
for  Aabybro Kommune og 
bl.a. kunne have spændt 
ben for opførelsen af både 
TV Nord og det ny hotel i 
Søparken.
  Trods den hårde medfart 
fra byrådskollegerne 
ønskede Erik Ingerslev 
Larsen sit forslag om at 
sende sagen til teknisk 
udvalg med pålæg om, at 
udvalget sørger for, at den 
forurenede jord køres bort 
hurtigst muligt sat til 
afstemning. Kun han selv 
stemte for det. Alle andre 
stemte imod. 
  Fra ere sider blev det 
antydet, at Erik Ingerslev 
Larsens hensigt havde 
været at stoppe TV-Nord. 
Det afviste han imidlertid 
pure. 
  Formanden for teknisk 
udvalg, Jørgen Rasmussen 
(K), havde navnlig hæftet 

sig ved, at Erik Ingerslev 
Larsen havde brugt en 
ganske anden 
fremgangsmåde i sagen, 
end der ellers har været 
kotyme for. 
 -Du er gået direkte til 
pressen, og det kunne 
have været til store skade 
for kommunen, sagde 
Jørgen Rasmussen. Her er 
det ellers kotyme at spørge 
det pågældende udvalg 
først.
  Knud Winther (S) fandt 
også fremgangsmåden 
kedelig, og sagde, at den 
kunne have fået amtet til 
at stoppe for byggerierne i 
Søparken. 
 -Jeg tror ikke, du var ude 
på at stoppe TV-Nord, men 
det var tæt på, sagde Knud 
Winther. Der har intet 
fordækt været i sagen, og 
allerede i januar skrev 
pressen om den 
forurening, der var i en af 
10 prøver. Men der har 
ikke været grund til at 
smide penge ud til 
yderligere undersøgelser, 
før der skulle bygges på 
grunden. 
  Din handlemåde her er et 
eksempel på, at miljøsagen 
er ved at blive opfattet som 
hysterisk, fortsatte Knud 
Winther og tilføjede: jeg 
håber, vi frem over kan 
snakke sådanne sager 
igennem, så de ikke får de 
konsekvenser, det her var 
ved at få. 
  Borgmester Ole 

Lykkegaard Andersen, der 
på byrådets møde gav den 
orientering, som Erik 
Ingerslev Larsen havde 
efterlyst, undrede sig over, 
at Erik Ingerslev Larsen 
ikke havde haft 
bemærkninger om 
forureningssagen, da der 
blev skrevet slutsedler i 
forbindelse med 
grundsalget i Søparken. 
  Cianne Holme (V) 
udtrykte skuffelse over 
Erik Ingerslev Larsens 
fremgangsmåde, og sagde, 
at den ikke lignede ham, 
og O. Koefoed-Olsen 
udtrykte tilfredshed med, 
at borgmesteren i sin 
redegørelse havde bragt 
sagen ned på plads.    
  Erik Ingerslev Larsen 
oplyste, at han havde valgt 
sin fremgangsmåde, fordi 
han mente, en 
henvendelse på rådhuset 
blot havde givet ham en 
sludder for en sladder, og 
han tilføjede, at hvis 
forureningen havde vist sig 
at være alvorlig, kunne den 
på et senere tidspunkt 
have betydet et alvorligt 
stop for byggeriet. 
  Hans ønske om at få sit 
forslag til afstemning, k 
Ole Lykkegaard Andersen 
til at sige: Jeg troede, at du 
under debatten her var 
blevet klogere. 
  Afstemningen blev 
gennemført, men altså kun 
med Erik Ingerslev Larsens 
stemme for. 

Ældreprojektet er nu godkendt 
Aalborg Stiftstidende 02.09.1988

  AABYBRO: Det store 
ældreprojekt, som har 

været under udarbejdelse i 
halvandet år, er nu blevet 
endeligt godkendt af 

byrådet. Det skete på 
byrådets augustmøde, hvor 
det k mange pæne ord 

med på vejen. Kun O. 
Koefoed-Olsen (UP) tog 
forbehold over for 
projektet, fordi han ikke 
kunne acceptere planerne 
for plejehjemmenes 
fremtid. 
  O. Koefoed-Olsen mener, 
det er en fejltagelse at 
nedlægge plejehjem og 
omdanne dem til 
aktivitetscentre. 
  -Der er mange gode ting i 
projektet, men der vil blive 
en lille gruppe, der er så 
senil og så svag, at den 
absolut ikke har brug for 
nogen form for aktivitet, 
sagde Koefoed-Olsen, da 
han k protokolleret, at 
han ikke kunne godkende 
punkterne om 
plejehjemmenes fremtid. 
  Socialudvalgsformand 
Knud Winther (S) 

betegnede arbejdet med 
ældreprojektet som både 
fornøjeligt og spændende, 
og han roste de mange 
medvirkende i projektet for 
at have arbejdet godt og 
positivt. 
 -Projektet tager 
udgangspunkt i de ældres 
egen person, sagde Knud 
Winther, og det 
respekterer, at de ældre 
kan noget, og at der er 
noget andet, de må have 
hjælp til. 
 -Projektet har givet os et 
stort arbejde med hensyn 
til omprioritering. Men jeg 
håber, projektet vil vise, at 
arbejdet er 
lykkedes godt for de mange 
mennesker, der har været 
involveret i det. 
  Med hensyn til Koefoed-
Olsens skepsis over for 

plejehjemmenes fremtid 
sagde Knud Winther, at 
kommunen opfører en 
række ældreboliger, der 
indeholder en så 
omfattende service, at de 
ældres behov kan klares 
her.
  Jørgen Rasmussen (K) 
betegnede projektet som et 
fremragende arbejde, og 
Erik Ingerslev Larsen (SF) 
sagde, at det var et godt 
materiale, der var kommet 
ud af socialudvalgets 
indsats, selvom der havde 
været forskellige 
holdninger i udvalget. 
  Cianne Holme (V) hæftede 
sig navnlig ved, at forslaget 
passer til fremtiden og 
indeholder de tanker, som 
Venstre går ind for. 

Asfaltforureningen kan være i en spand 
Asfaltundersøgelse i Aabybro kan koste kommunen 200.000 
Aalborg Stiftstidende 07.09.1988

Der er foretaget 14 snegleboringer i Søparken, og kun en af dem afslørede forurening.                                                             Foto: Grete Dahl



Af  JYTTE JESSEN 

  AABYBRO: Den 
asfaltforurening i Aabybros 
Søpark, som for knap en 
måned siden satte sindene 
i bevægelse i Aabybro og 
k den lokale 
SF-partiforening til at råbe 
vagt i gevær, kunne være i 
en plasticspand. Det blev 
afklaret i går, hvor 
specialrmaet 
N. R. Consult fremlagde 
rapporten over de 14 
snegleboringer på indtil 
otte meters dybde, der er 
foretaget på de to solgte 
grunde i Søparken.
  Medens syv politikere, 
embedsmænd og teknikere 
på rådhuset gennemgik 
rapporten i detaljer og 
drøftede dens omtale af »et 
asfaltlegeme, der antagelig 
var af begrænset omfang«, 
kom en af de mange 
maskiner, der i disse dage 
er igang med at forberede 
byggerierne af TV-Nord og 

Hotel Søparken, til at 
fjerne den asfaltklump, der 
har forårsaget affæren. 
Klumpen kunne ligge i en 
almindelig plasticspand og 
bestod i virkeligheden af 
en 15 centimeter tyk age. 
  -Kun en af de 14 boringer 
viste, at der var tale om 
asfaltforurening, siger 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen. Af 
rapporten fremgik, at der 
kunne være tale om asfalt i 
indtil en meters dybde og 
en måske tilsvarende 
diameter Vi sendte straks 
en tekniker ud for at 
afmærke stedet, så vi 
senere kunne få 
forureningen kørt bort. Da 
han kom til Søparken 
havde en af maskinerne 
imidlertid fået klumpen 
taget op ved et uheld, og vi 
havde faktisk ret store 
vanskeligheder med at 
nde den. 
 -Foreløbig har 
undersøgelserne kostet os 
godt 100.000 kr., og vi må 

nok regne med et 
tilsvarende beløb for de 
sidste undersøgelser på 
den tredje grund i 
Søparken. Her venter vi 
heller ikke at nde nogen 
asfaltforurening af 
betydning, Grunden her er 
nemlig opfyld af samme 
type, som der hvor 
asfaltklumpen blev fundet. 
  Af N. R. Consults rapport 
fremgår i øvrigt, at 
grundvandet formentlig 
ikke har taget skade, men 
for en sikkerheds skyld 
gennemføres en 
grundvandsundersøgelse. 
Rapporten siger videre, at 
den asfaltforurening, der 
var tale om, ikke afgav så 
kraftige dampe som 
tjærede funderingspæle vil 
afgive. Endelig peger 
rapporten på, at der ved en 
olietank, som har været 
brugt i forbindelse med 
grusgravningen, er skabt 
en lokal olieforurening af 
mindre omfang, som skal 
fjernes. 

Aabybro tager hånd i hanke med fremtiden 
En klar målsætning for erhverv, boliger og kommunal markedsføring 
skal bringe Aabybro sikkert frem til år 2000
Aalborg Stiftstidende 08.09.1988

  AABYBRO: Aabybro tager 
nu hånd i hanke med sig 
selv og fremtiden med det 
klare formål at styre 
erhvervsudviklingen, 
boligområdet, turismen, 
kulturen og 
markedsføringen af 
kommunen sikkert frem til 
årtusindskiftet. 
  Byrådet godkendte i aftes 
på et ekstra møde en 
handlingsplan, der skal 
sikre en optimal udvikling 
af kommunen på alle de 
nævnte områder, og det 

blev besluttet at nedsætte 
en gruppe, der senest 
næste sommer skal barsle 
med et projektmateriale for 
alle områderne. 
  Kun et enkelt 
byrådsmedlem, O. 
Koefoed-Olsen (UP), kunne 
ikke godkende 
beslutningen. Han, der 
ikke har deltaget i de 
seminarer, der ligger forud 
for byrådets beslutning i 
aftes, mente ikke, 
spørgsmålet var 
tilstrækkeligt belyst. 
  Som optakt til byrådets 

drøftelse gav direktør 
Bjarne Høj fra rmaet 
Rasmussen og Schiøtz en 
vurdering af kommunen. 
Han konkluderede, at 
Aabybro skal sælge sig selv 
som byen med de otte 
omgivelser. Forinden 
havde han blandt 
kommunens positive 
tilbud, fremhævet 
børnepasningen, 
idrætslivet og 
skolevæsenet. På den 
negative side havde han 
omtalt manglen på 
lejeboliger, tilbud til 

ungdommen og turismen. 
  Begyndelsen til den 
byrådsbeslutning, der blev 
taget i aftes, foregik for 
omtrent et år siden, hvor 
Aabybro Erhvervsråd 
afviklede et 
erhvervsseminar. Her 
drøftedes kommunens 
fremtidige erhvervspolitik, 
og der nedsattes fem 
arbejdsgrupper med 
repræsentanter for 
erhvervsadministration og 
politikere. Siden har 
grupperne præsenteret 
hver sit bud på 
kommunens fremtid. 
Budene var i vid 
udstrækning 
sammenfaldende og 
konkluderede, at 
erhvervsudviklingen griber 
ind på alle områder i 
lokalsamfundet. 
  Med baggrund i de fem 
rapporter holdt byrådet i 
maj i år et arbejdsseminar, 
hvor konklusionen var i 
overensstemmelse med 
gruppernes indstilling, 
nemlig at der skal arbejdes 
videre med 
erhvervsområdet, 
boligområdet, turismen, 
markedsføringen af 
kommunen og en 
tilpasning af den 
kommunale organisation. 
  Den socialdemokratiske 
gruppeformand, Knud 
Winther, anbefalede i aftes 
indstillingen fra 
erhvervsrådet, men 
beklagede, at det ved 
budgetlægningen havde 
vist sig umuligt at skaffe 
økonomisk basis for 
ansættelse af den 
informations- og 
turistmedarbejder, som der 
i indstillingen var peget på. 
Han mente dog, at 

kommunen på anden vis 
måtte nde ud af en 
markedsføring. Knud 
Winther mente videre, at 
det var vigtigt at få 
udarbejdet et mål for den 
kommunale organisation. 
 -Det er et af de mest 
følsomme områder, fordi 
det drejer sig om 
mennesker og menneskers 
arbejde, sagde Knud 
Winther. Derfor må vi først 
have et mål. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
fandt, at det var vigtigst at 
få sat gang i 
handlingsplanen, og 
pegede på, at han gerne så, 
at kommunen var mere 
restriktiv i sin overordnede 
planlægning for 
erhvervsområderne og 
måske til gengæld mindre 
restriktiv over for den 
enkelte virksomhed. Han 
efterlyste desuden en 
planlægning for bymidten 
og en traksanering. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
svarede, at der nok ikke 
var så mange, der var 

uenige med ham i hans 
syn på erhvervsområderne, 
men at der dog er sket en 
positiv udvikling, idet 
kommunen nu har mindst 
tre kategorier af områder, 
hvor man tidligere havde 
boliger og erhverv blandet 
tilfældigt. Med hensyn til 
traksaneringen i 
bymidten mente Ole 
Lykkegaard Andersen, at 
den måtte afvente 
byfornyelsen. 
  Samme holdning havde i 
øvrigt Knud Winther. 
  O. Koefoed-Olsen hev sin 
gamle kæphest og aversion 
mod lejeboliger og især 
boligernes lejere frem, og 
sagde, at det ikke var den 
slags mennesker, der var 
med til at højne Aabybros 
stade. 
  Han stod imidlertid alene 
med sit synspunkt. 
Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
ønskede end ikke at 
kommentere det, og Knud 
Winther beklagede, hvis 
det ikke var muligt at 
lægge politikken på hylden 
og i stedet få skabt noget 
godt for borgerne. 
  Cianne Holme (V) 
anbefalede indstillingen, og 
udtrykte tilfredshed med, 
at der er lagt op til, at der 
kan trækkes på kræfter 
ude fra. Hun beklagede 
samtidig, at der ikke næste 
år er økonomisk mulighed 
for at ansætte en 
informations- og 
turistmedarbejder, men 
mente ikke, at det var 
ensbetydende med, at 
opgaverne ikke kunne 
løses.
  Samme holdning havde 
Allan Jensen (V). 

O. Koefoed-Olsen: Lejere højner ikke 
kommunens stade



Aabybro vil låne til sit ny renseanlæg 
Førstebehandling af budgettet gav en ny debat om hallerne 
Aalborg Stiftstidende 11.09.1988

O. Koefoed-Olsen ville have haller og 
skattelettelser

Knud Winther finder budgettet fornuftigt

  AABYBRO: Et 
anlægsbudget på over 17 
millioner kr. næste år får 
for første gang i ere år 
Aabybro Kommune til at 
overveje at gå på 
lånemarkedet for at 
nansiere nogle af sine 
anlægsopgaver. Ved 
byrådets førstebehandling i 
aftes af budgettet for 1989 
orienterede borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
om, at økonomiudvalget i 
øjeblikket vurderer, om det 
er muligt og klogt at 
lånenansiere f.eks. en del 
af renseanlæggets 
udvidelse og 
modernisering. Der er tale 
om en anlægsudgift på op 
mod 18 millioner kr. 
fordelt over to år. 
  Meddelelsen blev positivt 
modtaget af byrådet, bl.a. 
mente Knud Winther (S), 
at lån ville give kommunen 
økonomisk luft, og O. 
Koefoed-Olsen (UP), mente, 
at lån ville give byrådet 
mulighed for at opfylde sit 
løfte til Birkelseborgerne 
om en hal i 1989. 
  I det hele taget udviklede 
førstebehandlingen af 
budgettet sig til en længere 
debat om halbyggeri inden 
borgmesteren k skåret 
igennem og oplyst, at 
økonomiudvalget har 
besluttet, at der mellem 
første- og 
andenbehandlingen af 
budgettet skal arbejdes 
videre med mulighederne 
for at få hallerne i Birkelse 
og Nørhalne sat på 
budgettet næste år. 

  Kommunens 1989-
budget balancerer med en 
netto-omsætning på 
180.732.000 kr. hvor 
driftsudgifterne er på 
163.179.000 kr. og  
anlægsudgifterne på 
17.553.000 kr. I 
budgeoplægget, som blev 
godkendt og videresendt til 
andenbehandling, ligger, at 
teknisk udvalg, 
socialudvalget og 
kulturudvalget tilsammen 
skal skære 1,3 millioner 
kr. af deres 
driftsbudgetter, og at 
personskatterne skal 
nansiere 146.935.000 kr. 
af budgettet. Det betyder 
med det 
udskrivningsgrundlag. 
som byrådet også 
godkendte, at 
skatteprocenten bliver 
uændret 20 og 
grundskyldspromillen syv. 

  O. Koefoed-Olsen mente 
imidlertid, at kommunen 
ad skjulte kanaler hævede 
skatteprocenten ved at 
lade vandaedningsafgiften 
stige med 2.415.000 kr. 
 -Det svarer til en 
skatteprocentstigning på 
halvanden procent, sagde 
O. Koefoed-Olsen. Derfor 
henstiller jeg, at budgettet 
nedskæres. 
  Koefoed-Olsen mente 
samtidig, at en uændret 
skatteprocent og en højere 
vandaedningsafgift kunne 
give mulighed for at bygge 
en Birkelsehal. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
afviste, at der var tale om 
en stigning på en 
skatteprocent. Hertil 
kræves nemlig 6,6 
millioner kr. Han undrede 
sig videre over, at Koefoed-
Olsen både ville bygge 

haller og give 
skattelettelser. 
  Knud Winther (S), der i 
øvrigt fandt 
budgetoplægget både godt 
og sundt og med en rimelig 
balance mellem det, der 
ydes, og det borgerne skal 
betale, oplyste, at det ikke 
var Aabybro Kommunes 
påfund at hæve 
vandaedningsafgiften, 
men et regulativ fra 
regeringen. 
  Jørgen Rasmussen (K) var 
enig i, at der skulle 
foretages besparelser inden 

andenbehandling, men 
han var ikke enig i 
fordelingen af besparelser 
og fandt, at teknisk udvalg 
blev urimeligt hårdt ramt. 
Låneplanerne ville han 
ikke drøfte, fordi det endnu 
er uklart, om kommunen 
har lånemuligheder. 
  Erik Ingerslev (SF) mente, 
det var urealistisk at 
foretage nedskæringer i 
hvert fald på 
socialudvalgets og 
kulturudvalgets budgetter 
og fandt i det hele taget, at 
budgetforslaget hvilede på 

et urealistisk grundlag.
  Det blev afvist af både 
Cianne Holme fra Venstre 
og af Knud Winther fra 
Socialdemokratiet. 
  Jørgen Krogsgaard (K) 
spurgte, om det var muligt 
at omprioritere 
tilstrækkeligt. 
  Herefter blev budgettet 
videresendt til 
andenbehandlingen 28. 
september, med tirsdag 13. 
september som sidste frist 
for indsendelse af 
ændringsforslag.









SF alene om 20 ændringsforslag
Aalborg Stiftstidende 15.09.1988

Erik Ingerslev Larsen

 AABYBRO: Kun SF har 
ændringsforslag til det 
budgetoplæg, som byrådet 
28. september får til 
andenbehandling. Til 
gengæld har SFs 
enmandsgruppe hele 20 
ændringsforslag, der 
fordeler sig over både 
teknisk udvalg, 
kulturudvalg, socialudvalg 
og økonomiudvalg. Alt i alt 
resulterer forslagene i, at 
kassebeholdningen kan 
øges med 302.066 kr. 
  Hovedparten af de 20 
forslag er gengangere fra 
tidligere. Det gælder bl.a. 
et forslag om at hæve 
grundskylden til 11 
promille mod de syv, der er 
regnet med i 
budgetoplægget, 
ansættelsen af en 
miljøteknikker til 215.000 
kr., forhøjelse af kontoen 
til undervisningsmidler 
med 100.000 kr., 
forhøjelsen af skolernes 
inventarkonto med 
200.000 kr. og forhøjelse 
af grundpriserne med 
148.200 kr. til boligformål 
og 144.000 kr. til industri 
og erhverv. Også forslaget 
om at sænke 
forældrebetalingen i 
skolefritidsordningen med 

32.000 kr. og 
forældrebetalingen for 
dagpleje og institution med 
421.134 kr. hører til 
gengangerne. 
 Blandt de ny 
ændringsforslag er et om 
en million kr. ekstra til 
ekstraordinær 
vedligeholdelse af skolerne. 
Ny er også forslagene om 
at forhøje renteindtægten 
på de langfristede 
tilgodehavender med 
208.000 kr. og de 
kortfristede 
tilgodehavender med 
40.000 kr. samt at 
nedsætte renteudgiften på 
den kortfristede gæld med 
8000 kr. Disse forslag er 
baseret på tidligere års 
regnskaber. 
  SFeren, Erik Ingerslev 
Larsen, har fulgt de 20 
ændringsforslag med 
ønske om at få lov at 
deltage i det 
økonomiudvalgsmøde. 
hvor ændringsforslagene 
skal behandles. 
  Samtidig med at SF har 
sendt ændringsforslag til 
budgettet, har gruppen 
sendt ændringsforslag til 
den sociale 
udbygningsplan. Bl.a. 
foreslås, at planen ikke 
skal lægge sig fast på, at et 

alternativ til pasningen af 
de tre-seks-årige skal 
placeres i Aabybro, men at 
placeringsmuligheden skal 
stå åben. Desuden 
foreslås, at bemærkningen 
om, at der ikke påtænkes 
oprettet fritidscentre, 
ændres til, at der 
påtænkes oprettet 
aldersintegrerede 
institutioner. Endelig 
foreslås det, at afsnittet om 
skolefritidsordninger 
udgår.

Skolevejene er sikre nok
Aalborg Stiftstidende 17.09.1988

  AABYBRO: Aabybros 
skoleveje er sikre nok - i 
hvert fald når skolernes 
færdselslærere står 
eleverne bi. Det 
konkluderer teknisk 
udvalg, efter at have 
drøftet en henvendelse fra 

byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen (SF), der 
af hensyn til 
skolebørnenes sikkerhed 
ønskede en række steder i 
Aabybro sikret bl.a. med 
hastighedsdæmpende 
foranstaltninger. 
  Erik Ingerslev Larsen 

pegede i sin henvendelse 
til teknisk udvalg navnlig 
på, at skolebørn, der 
benytter Banestien til og 
fra skole, er i trakal fare, 
der hvor Banestien krydser 
Aaby Søndre Gade; 
Toftevej, Østergade og 
Knøsgaardvej. 

  Teknisk udvalg har nu i 
et svar til Erik Ingerslev 
Larsen oplyst, at der, fra 
Banestien blev etableret og 
indtil august i år, ikke er 
sket så alvorlige uheld med 
cyklister og fodgængere 
som implicerede de 
pågældende steder, at 
politiet har været 
involveret. 
  Teknisk udvalg peger 

videre på, at der i årenes 
løb er gennemført en 
række arbejder, der har 
skullet sikre børnenes 
skoleveje. Der er f.eks. 
etableret fortov langs 
Limfjordsvej fra Mølstubvej 
til Rønnebærvej på Gjøl, 
der er etableret midterhelle 
og supplerende lysskilte, 
der hvor Banestien krydser 
Østergade. Desuden er der 

etableret midterhelle ved 
Kærvejskolen, og i Biersted 
og Nørhalne er der sket 
forbedringer med gadelys. 
  Alt i alt konkluderer 
udvalget, at de 
gennemførte 
sikkerhedsforanstaltninger 
kombineret med det 
arbejde, der udføres af 
skolernes færdselslærere. 
virker efter hensigten.



Skoleveje op i byrådssalen 
Aalborg Stiftstidende 21.09.1988

Erik Ingerslev Larsen

  AABYBRO: 
Byrådsmedlem Erik 
Ingerslev (SF) er ikke 
tilfreds med teknisk 
udvalgs afslag på at sikre 
skolevejene for børnene i 
Aabybro. 
  Derfor har han nu bedt 
om at få sagen på byrådets 
dagsorden på det næste 
ordinære møde. 
  SF ønsker fartdæmpende 
foranstaltninger, hvor 
Banestien krydser Aaby 
Søndre Gade. Toftevej, 
Østergade og 
Knøsgaardsvej. 
  -De forbedringer, der er 
gennemført tilgodeser ikke 
de børn, der med 
Banestien skal krydse de 
stærkt trakerede veje i 

Aabybro, siger Erik 
lngerslev. 
 -Og de steder, hvor der er 
lavet helleanlæg, f.eks. 
Østergade, er der ingen 
hastighedsdæmpende 
foranstaltninger, tilføjer 
han. 
  Erik Ingerslev peger på, 
at Banestien i de 
kommende år vil blive 
endnu mere benyttet til 
skolebrug og som vej til 
idrætsanlægget. 
 - Når den store 
udstykning i Aabybro 
nordøst er færdig og 
bebygget, vil der blive 
meget trak på Banestien, 
og mange børn skal krydse 
både Toftevej, Aaby Søndre 
Gade og Østergade, siger 
han. 

Ingerslev fik ikke lov at komme ind
Aalborg Stiftstidende 23.09.1988

  AABYBRO: Heller ikke i 
år er det lykkedes SFs 
byrådsmedlem Erik 
Ingerslev Larsen at få 
adgang til 
økonomiudvalgsmødet, 
hvor ændringsforslagene til 
budgettet behandles, inden 
budgetvedtagelsen i 
byrådssalen.
  Erik Ingerslev Larsen er 
ellers den eneste, der har 
indsendt ændringsforslag 

til budgettet. 
 -Jeg ville gerne være med 
til økonomiudvalgsmødet, 
hvor de egentlige 
forhandlinger om mine 
ændringsforslag nder 
sted. Når forslagene når 
byrådssalen, er 
forhandlingerne overstået 
og beslutningerne truffet, 
siger Erik Ingerslev. 
  Den kommunale 
styrelseslov giver mulighed 
for, at økonomiudvalget 
kan tillade ikke-

medlemmer af udvalget at 
overvære den afsluttende 
behandling af forslag til 
budgettet. 
  Økonomiudvalget har 
ikke begrundet afslaget til 
SF. Borgmesteren og 
kommunaldirektøren har 
kun i et brev meddelt Erik 
Ingerslev, at 
økonomiudvalget har 
besluttet ikke at 
imødekomme ansøgningen 
om deltagelse. 

Byrådet sagde ja til to nye haller 
Aalborg Stiftstidende 29.09.1988

  AABYBRO: Der skulle en 
livlig byrådsdebat til, inden 
et stort ertal i aftes 
sikrede Birkelse og 
Nørhalne hver en hal, der 
skal stå klar til drift 1. 

oktober næste år. 
Undervejs i debatten blev 
der talt både om 
ansvarlighed, politiker-
seriøsitet, vandure, 
kassebeholdninger - og 
svindende 

kassebeholdninger contra 
økonomer i byrådet. Der 
blev advaret mod ny 
driftsudgifter og der blev 
talt om gamle løfter. 
  Det var dog ret tidligt i 
debatten klart, at der var 



et stort ertal for de to 
haller, som var en del af 
det budgetforlig, Venstre 
og Socialdemokratiet på 
forhånd havde besluttet sig 
for, og ved den afsluttende 
afstemning stod det klart, 
at de to stor grupper i 
halspørgsmålet k støtte 
fra O. Kofoed-Olsen (UP) og 
Erik Ingerslev Larsen (SF). 
Kun de to konservative 
byrådsmedlemmer, Jørgen 
Rasmussen og Jørn 
Krogsgaard, stod uden for. 
  Debatten blev åbnet af  
Jørgen Rasmussen, der 
straks gjorde det klart, at 
han var imod hallerne, 
fordi de efter hans 
opfattelse kun kunne 
opføres, fordi kommunen 
vil låne 10 millioner kr. til 
rensningsanlægget i 
Aabybro. 
 - Når borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen i en 
artikel i Aalborg Stifts-
tidende afviser, at der er 
en sammenhæng mellem 
låneoptagelsen, til 
rensningsanlægget og 
opførelsen af hallerne, så 
er det en sandhed med 
modikationer, sagde 
Jørgen Rasmussen og 
henviste til de driftsmidler, 
der skulle afsættes til 
henholdsvis private og 
kommunale haller. 
  Jørgen Rasmussen 
advarede videre mod de 
øgede driftsudgifter, som 
hallerne vil påføre 
kommunen. 
 -Jeg fatter ikke, hvordan 
vi økonomisk skal klare 
det, sagde Jørgen 
Rasmussen. Det har altid 
været kotume, at vi skulle 
have ca. 16 millioner i 
kassen til den daglige drift. 
Ved årsskiftet vil 

kassebeholdningen kun 
være på otte millioner kr. 
foruden re millioner i 
obligationer og de 2.2 
millioner kr., som kassen 
tilføres ved låneoptagelsen. 
Jeg har ikke principielt 
noget imod, at vi låner til 
rensingsanlægget, men jeg 
har noget imod at koble 
det sammen med de ny 
haller, tilføjede Jørgen 
Rasmussen. 

  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen 
udtrykte glæde over, at 
Jørgen Rasmussen endelig 
var begyndt at tænke på 
kommunens økonomi. 
 -Det har hidtil været svært 
at få dig til, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen, men 
det glæder mig, at du nu 
har skiftet hest, så kan vi 
måske få et samarbejde 
igang. 

 -Hallerne har i mange år 
været et stort ønske i de to 
byer, og Venstre var med i 
den prioritering, hvor 
hallerne blev rykket frem 
fra 1990 til 1. oktober 
1989. Siden er der 
imidlertid sket to ting, 
nemlig at vi er blevet 
pålagt en udgift på 18 
millioner kr. til 
renseanlægget, og at der er 
gennemført en ny lov, der 
hindrer opførelse af 
selvejende haller, sådan 
som vi havde forudsat ved 
prioriteringen i januar, 
fortsatte Ole Lykkegaard 
Andersen og konkluderede, 
at det er  rimeligt at låne til 
rensningsanlægget, og 
rimeligt at opføre hallerne 
som kommunale, når det 
er den eneste mulighed. 
  Jørn Krogsgaard (K) 
forbløffedes over, at 
tæppebankerne havde 
formået at få både de 
medlemmer af Venstre og 
af Socialdemokratiet, som 
tidligere har været 
modstandere af hallerne, 
til at ændre standpunkt, 
og han understregede, at 
der er masser af 
muligheder for at skabe 
omprioriteringer f.eks. med 
henblik på salg af 
bygninger, så der ad den 
vej kunne være skabt basis 

for hallerne. 
  Han kom videre ind på 
den faldende 
kassebeholdning og 
tidligere års forhøjelser af 
skatteprocenten, og han 
sluttede med at sige, at de 
konservative gerne ville 
bygge haller, men ikke på 
denne her måde. 
  Knud Winther (S) nævnte 
bl.a., at Aabybro Kommune 
ved sin sparsommelighed 
tidligere år rigeligt havde 
indbetalt de beløb, som to 
haller ville koste, til staten. 
Han sagde videre: 
  Krogsgaards svada kan 
kun have sammenhæng 
med, at de konservative 
har sat sig uden for 
budgetforliget, og vi er ikke 
så økonomisk uansvarlige, 
som du gerne vil give det 
udseende af, Krogsgaard. 
  O. Koefoed-Olsen (UP) 
mente, det kunne være 
udbytterigt endnu en gang 
at undersøge muligheden 
for at lade hallerne opføre 
som selvejende 
institutioner. Desuden 
kritiserede han forbruget af 
kassebeholdningen og en 
række kommunale anlæg, 
ligesom han udtrykte 
utilfredshed med, at de 
ældre ikke har fået 
installeret vandure, så de 
kun kommer til at betale 

vandaedningsafgift efter 
deres virkelige forbrug. 
  Erik Ingerslev Larsen 
afviste, at 
vandaedningsafgift og 
haller har noget med 
hinanden at gøre, og 
udtrykte desuden 
tilfredshed med, at 
hallerne nu kommer. Han 
advarede dog mod at 
blande haller og 
rensningsanlæg sammen. 
  -De skal nansieres på to 
vidt forskellige måder og 
har intet med  hinanden at 
gøre, sagde Erik Ingerslev 
Larsen. 
  Inden debatten om 
hallerne sluttede, og 
byrådet kunne vedtage 
budgetterne for næste år 
sagde Cianne Holme (V) 
ved sin anbefaling af haller 
og budget: 
 -Det er ikke det budget, 
jeg kunne have ønsket mig. 
Det er et kompromis, og 
det bærer det præg af. Men 
det har været vigtigt for 
Venstre at komme under 
de udmeldte rammer, og vi 
nder det vigtigt med 
samarbejde. 
  Ved den afsluttende 
afstemning stemte de to 
konservative medlemmer 
mod hallerne, medens alle 
andre gik ind for dem.

Ole Lykkegaard Andersen Cianne Holme

Knud Winther Erik Ingerslev Larsen

Rekordstort budget godkendt i Aabybro
Aalborgstiftstidende 29.09.1988

  AABYBRO: Aabybro 
byråd godkendte i aftes ved 
andenbehandlingen et 
rekordstort budget for 
1989 med en samlet drifts- 
og anlægsudgift på 
186.889.000. Heraf udgør 
anlægget alene 28,3 
millioner kr. I budgettet 

ligger opførelsen af to ny 
idrætshaller til 6.5 
millioner kr. og optagelsen 
af et lån på op til 10 
millioner kr. til det ny 
rensningsanlæg til 18 
millioner kr. i Aabybro. 
  Halbyggerierne bevirkede 
imidlertid, at de to 
konservative medlemmer 

stillede sig uden for det 
budgetforlig, som Venstre 
og Socialdemokratiet havde 
indgået. Den konservative 
gruppe advarede til 
gengæld kraftigt imod de 
øgede driftsudgifter, som 
de to haller i de kommende 
år vil påføre kommunen. 
  Budgetgodkendelsen 



betyder, at Aabybro næste 
år får en uændret 
skatteprocent på 20 og en 
uændret 
grundskyldspromille på 
syv. 
  Ved forelæggelen af 
budgettet til anden-
behandlingen orienterede 
borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
om de ændringer, der var 
sket siden budgettets 
førstebehandling, først og 
fremmest 

økonomiudvalgets 
beslutning om at anbefale 
optagelsen af et lån på 10 
millioner kr. til 
rensningsanlægget og 
beslutningen om at 
anbefale opførelsen af 
kommunale haller i 
Birkelse og Nørhalne. 
 -Ændringerne har 
betydet, at socialudvalg, 
kulturudvalg og teknsk 
udvalg har reduceret deres 
budgetter med tilsammen 
1.213.300 kr., og det 

betyder, at driftsbudgettet 
nu overholder aftalen 
mellem 
indenrigsministeriet og 
Kommunernes 
Landsforening om 
driftsudgifternes stigning 
fra 1988 til 1989, sagde 
Ole Lykkegaard Andersen. 
Låneoptagelsen betyder, at 
der bliver mulighed for at 
styrke kassebeholdningen 
med 2.250.000 kr. 

- Intet er ødet bort
Aalborg Stiftstidende 29.09.1988

  AABYBRO: Da O. 
Koefoed-Olsen (UP) i aftes 
rettede en skarp kritik 
mod borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
for i sin byrådsperiode at 
have givet kommunens 
kassebeholdning ben at gå 
på, k han et skarpt svar 
tilbage og besked om, at en 
væsentlig del af indgrebet i 
kassen skyldes regeringens 
opsugning af likvide midler 
i kommunekasserne. 
 -Det er rigtigt, at 

kassebeholdningen 1. 
januar 1986 var på 45 
millioner kr., sagde Ole 
Lykkegaard Andersen, men 
de 20 millioner kr. skyldte 
vi væk. 1. januar 1987 var 
kassebeholdningen 32 
millioner kr., men da 
skyldte vi kun 10 millioner 
kr. væk. Helt tilbage til 
1980 kan jeg påvise 
sådanne svingninger. Du 
kan ikke bare tage nogle 
tilfælde tal og slynge om 
dig med, Koefoed. Du er 
nødt til at sammenholde 

tingene, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen, og 
tilføjede, at regeringen ved 
sin opsugning af likvide 
midler i kommunerne over 
hele landet, naturligvis 
også havde været på besøg 
i Aabybro. 
 -Med hensyn til forbruget 
af kassebeholdningen i 
1988, så er det indeholdt i 
det budgetforlig, som 
Venstre, konservative og 
socialdemokrater indgik 
for et år siden, afrundede 
Ole Lykkegaard Andersen. 

Afviser at have været for smart
Aalborg Stiftstidende 29.09.1988

Jørgen Rasmussen

  AABYBRO: Formanden 
for teknisk udvalg, Jørgen 
Rasmussen (K), afviste 
ved byrådets 
andenbehandling af 
budgettet i aftes, at hans 
udvalg havde forsøgt at 
være smart ved at lave 
dobbeltstigninger på sine 
takster. I stedet 
bebrejdede han byrådet, 
at det ikke ved 
førstebehandlingen af 
budgettet havde udtalt sig 
om budgetoplægget. 

  Videre fandt han det 
forkert, at 
økonomiudvalget havde 
foretaget andre ændringer 
af udvalgets budget 
mellem første- og 
andenbehandlingen, end 
udvalget selv havde 
fundet. Han mente, 
budgetoplægget burde 
sendes tilbage til teknisk 
udvalg til en fornyet 
gennemgang. 
  Kritikken af teknisk 
udvalgs budgetter kom, 
da økonomiudvalget 

skulle behandle udvalgets 
budgetreduktioner på 
300.000 kr. 
Økonomiudvalget fandt, at 
udvalget havde skaffet 
reduktionerne ved at 
forhøje en række takster to 
gange og derved havde 
sikret sig en budgetmæssig 
stigning på seks procent 
mod de re, der var 
afstukket. 
 -Vi har holdt os inden for 
de afstukne rammer, sagde 
Jørgen Rasmussen, og vi 
har ikke forsøgt at føre 
nogen bag lyset. 
  Knud Winther (S) gav 
Jørgen Rasmussen 
medhold i, at udvalget 
havde arbejdet inden for 
rammerne, men tilføjede, 
at det blot var kedeligt, at 
rammerne havde været for 
høje. 
 -Stigningerne på 

forsyningsområderne må 
ikke give budgettet 
udvidelses-muligheder, 
derfor har vi grebet ind i 
økonomiudvalget, 
afrundede Knud Winther. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
sagde, at det kunne lade 
sig gøre at holde sig inden 
for rammerne på to måder, 
nemlig ved enten at 
reducere udgifterne eller 
ved at lade taksterne stige. 
 -I har gjort det sidste to 
gange, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen. 
  En efterfølgende 
afstemning gav 14 
stemmer for en 
godkendelse af 
ændringsforslagene. Kun 
Jørgen Rasmussen og Jørn 
krogsgaard (K) stemte 
imod, medens O. Koefoed-
Olsen (UP) undlod at 

stemme. Han ønskede 
derimod protokolleret, at 
han ville have 50.000 kr, 
afsat til asfaltarbejder.
  Alle øvrige 
ændringsforslag fra de 
stående udvalg blev 
godkendt uden 
kommentarer, medens 
samtlige 21 
ændringsforslag fra SFeren 
Erik Ingerslev Larsen blev 
nedstemt, 
  Forslagene, der drejede 
sig om nedskæringer og 
ekstra bevillinger inden for 
både det sociale, det 
kulturelle og det tekniske 
område, blev i enkelte 
tilfælde mødt med positive 
tilkendegivelser, men ingen 
af forslagene opnåede 
godkendelse ved de mange 
afstemninger, de 
afstedkom.

Ingen støtte
Aalborgstiftstidende 30.09.1988

  AABYBRO: Heller ikke 
byrådet kunne støtte 
forslaget fra SFeren Erik 
Ingerslev Larsen om at 
etablere fartdæmpende 
foranstaltninger ved de 
steder, hvor Banestien 
krydser trakerede veje. 
Ved en afstemning i 
byrådet stemte kun Erik 
Ingerslev Larsen for 
forslaget. Det øvrige byråd 
stemte imod. 

  Erik Ingerslev Larsen 
havde rejst sit spørgsmål i 
teknisk udvalg med 
henblik på at sikre børns 
skoleveje. Teknisk udvalg 
havde imidlertid afvist 
forlaget med den 
begrundelse, at der ikke er 
sket ulykker, hvor politiet 
har været indblandet. 
  Ved byrådets behandling 
beklagede Erik Ingerslev 
Larsen, at der skulle ske 
ulykker før de forholdsvis 
billige fartdæmpende 

foranstaltninger kunne 
føres ud i livet. 
 -Vi kan ikke kun forlade 
os på dygtige 
skolepatruljer, sagde Erik 
Ingerslev Larsen. Bilisterne 
svigter ved at køre for 
stærkt på de steder, hvor 
skolebørnene færdes, og vi 
må gribe ind med 
fartdæmpende 
foranstaltninger. Det var 
han imidlertid alene om at 
mene. 
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SF Aabybro bestyrelsesmøde den 5. oktober 1988

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Afstemningsforslag vedrørende rækkefølgen for folketingskandidater
5. Medlemsblad
6. Valgmåde af delegeret til Fagligt Landsmøde
7. SW-kampagne, der skal køres en salgskampagne for Socialistisk Weekend i de
    næste måneder, Jette ønsker derfor en debat om hvordan partiforeningen vil klare den af.
8. Månedens medlemsmøde
9. Eventuelt

Tilstede: Karen, Jette, Inge Lis, Erik, Margrethe, Per, Torben og Irma.

ad 1. Karen

ad 2. Irma oplæste protokollen

ad 3. Karen er med i børneaktivitetsgruppen til 1. maj mødet.
SiD holder reception for de nyrestaurede lokaler den 14. oktober, vi er indbudte og møder 
med 1/1 Gl. Dansk og 3 måneders abonnement på SW.
SF-centralt efterlyser forslag til valgmateriale til EF-valget i 1989.
Nyt fra miljøkampagnen.
Orientering om pris på annonce til kommunalvalget 1989 og om hvilke sider vi skal bestille 
nu, vi enedes om midtsiderne til en pris af 6.300,- excl. moms.
Der er bestilt biletter til jazzballet på kroen den 5. november så vi kan få en fælles oplevelse 
ud af det.
Lokalradioen opløses i nær fremtid.
Inge Lis holder julefrokosten den 10. december.

ad 4. Amtsorganisationen har givet to forslag til afstemningform ved listeplacering af FT-
kandidater, vi møder op med vores eget, der går ud på een afstemningrunde med to stemmer 
pr. medlem og hvor resultatet står ved magt med det samme, med skyldig hensyn til 
kønskvoteringen.

ad 5. Inge Lis, Irma og Margrethe udgør den nye bladredaktion og har frie hænder til indkøb 
af materialer mm.

ad 6. Delegeret til Faglig Landsmøde vælges på medlemsmødet den 19. oktober.

ad 7. Jette skriver en opfordring i vores næste medlemsblad om at abonnere på SW.

ad 8. Månedens medlemsmøde bliver om faglig politik, Fagligt Landsmøde og valg af 
delegeret.

ad 9. Intet

Irma O. Pedersen

SF Aabybro medlemsmøde den 19. oktober 1988

Emne:
Fagligt landsmøde den 5. - 6. november i Århus, med diskussion af landsmødepapirer 
der indeholder den politiske beretning og forslag til arbejdsmiljøprogram.

Mødet afsluttedes med valg af delegeret, eneste forslag var Erik Ingerslev, som derfor 
var valgt.

Per Overgaard
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SF Aabybro bestyrelsesmøde den 2. november 1988

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Eventuelt

Tilstede: Erik, Torben, Margrethe, Per, Karen, og Irma.
Afbud: Inge Lis

ad 1. Torben

ad 2. Per oplæste protokollen, Irma skriver referat

ad 3. Per meddelte om:
midtsiden er bestilt i AabybroPosten til valget i 1989

om SF's motorvejshøring i Ø. Brønderslev

om amtsorganisationens valgprocedure vedrørende FT-kandidater

om konferencerne om miljø- og kvindekamp og utraditionelle politiske tiltag

om kommunens indbydelse til kultursnak

om statspenge til partierne

om landsmøder i 1988 og 1989

SFOF rejse til Norge

SiD takkekort

om KPLU spørgsmål og landsmøde i 1989

Torben meddelte om:

Socialistisk Weekends kampagne med afstemning om indsamling til avisen, alle stemte imod 
indsamling/støtte.

der er indført kontingent til amtsorganisationen igen, 10,- pr. medlem pr. ½ år.

Erik meddelte om:
sidste HB-møde og specielt om det økonomiske program, EF program og folketingsgruppens 
arbejdsprogram for den næste periode.

ad 4. Intet

Irma O. Pedersen

medlemsblad







SFerne ønsker en helt ny midtby i Aabybro 
Foreslår boliger, forretninger og torv placeret i Hefavejområdet 
med busgade og rekreativ plads på rutebilstationen 
Aalborg Stiftstidende 29.11.1988

Bebyggelsen fra rutebilstationen til Kattedamsvej foreslås fjernet, så Østergade kan blive udvidet.



  AABYBRO: SF i Aabybro 
ønsker en helt ny midtby i 
Aabybro, hvor den 
eksisterende bebyggelse på 
Østergade fra 
rutebilstationen til 
Kattedamsvej nedrives, så 
Østergade kan udvides. Til 
gengæld ønsker SF, at der 
opføres en række boliger 
og forretninger omkring et 
torv ved Hefavej, og at 
rutebilstationen omlægges 
til en busgade.
  Forslaget til byfornyelsen 
er blevet bearbejdet i SFs 
partiforening, som mener, 
at byfornyelsen 
sammenkædet med en 
traksanering vil være med 
til at skabe en rolig og 
harmonisk kultur- og 
handelsby og dermed give 
Aabybro mulighed for at 
blive det virkelige 
egnscenter, kommunen er 
udlagt til i regionplanen.
  Byfornyelsesforslaget er 
sendt til kommunens 
koordineringsgruppe 
"Aabybro Kommune imod 

år 2000", hvor det vil blive 
behandlet sammen med de 
øvrige forslag, der ventes 
fra de grupper, der 
arbejder med byfornyelse. 
  I forslaget fra SF hedder 
det bl.a, at partiforeningen 
vurderer, at de 
eksisterende ejendomme 
på Østergade fra 
rutebilstationen til 
Kattedamsvej har en så 
ringe brugsmæssig værdi, 
at de bør fjernes for at give 
plads for en tiltrængt 
udvidelse af Østergade. 
Kun "Baltica"huset, mener 
foreningen, er 
tidssvarende. 
  Foreningen nder også de 
re boliger på Jens 
Møllersvej gode, men 
mener alligevel, at de af 
hensyn til helheden bør 
nedrives, og at 
rutebilstationen bør 
omlægges til busgade. På 
den måde vil der være 
skabt basis for en helt ny 
bebyggelse med boliger for 
unge, ældre og tilyttere 
samt forretninger. Den ny 

bebyggelse foreslås opført 
som tre karreer med et 
torv, der hvor Hefavej nu 
ligger. l forslaget peger SF 
på tilsvarende bebyggelser 
i Ballerup og Odense. Der 
foreslås også opført en 
karre øst for Banestien. 
Det anses for vigtigt, at 
bebyggelsen opføres i to til 
to og en halv etages højde i 
korte facadelængder med 
varierende 
facadeudformning. 
  Traksaneringen omfatter 
etablering af bl.a. 
midterheller i Østergade og 
Vestergade. Busserne skal 
efter forslaget køre ad Jens 
Møllersvej og 
Kattedamsvej, og 
Viaduktvej skal lukkes for 
kørsel fra Østergade. I 
stedet skal trakken 
mellem Østergade og 
Viaduktvej ledes ad 
Rolighedsvej. Endelig 
foreslås Kærvej lukket ved 
Kirkevej og Banestien 
traksikret, der hvor den 
krydser gaderne.

Ingen uvilje i byrådet mod den selvejende hal
Aalborg Stiftstidende 01.12.1988

Jens Erik Jungersen (V) - advarede sin 
bysbørn i Birkelse mod at fremture

går videre med andre 
tiltag, tilføjede Jens Erik 
Jungersen, der i øvrigt 
rundede af med at opfordre 
Birkelseborgerne til at gå 
mere positivt ind i 
beslutningen for at opnå 
indydelse.
  Aage Lindballe 
understregede med 
henvisning til 
Indenrigsministeriets 
cirkulære, at det ikke er 
muligt at opføre en 
selvejende hal med 
kommunalt driftstilskud, 
uden at kommunen skal 
deponere et beløb, 
svarende til det, den 
selvejende institution låner 
til opførelsen, i 
statskassen. 
 -Med hensyn til den 
påstand, de fem 
bestyrelsesmedlemmer har 
fremsat i avisen om en 
meget kort tidsfrist til at 
behandle halspørgsmålet, 
må jeg sige, at påstanden 
er ganske forkert, fortsatte 
Aage Lindballe. 
  Halbestyrelsen blev i 
lighed med alle andre 
implicerede indkaldt til et 
møde på rådhuset 13. 
oktober. Indkaldelsen blev 
udsendt 6. oktober. 
  Ved mødet 13. oktober 
mødte kun en 
repræsentant for 
bestyrelsen, selvom alle var 
indbudt, og da den ene 
repræsentant ikke var 
tilfreds, bad vi ham tage 
hjem og snakke med de 
øvrige 
bestyrelsesmedlemmer, og 
vi aftalte, at vi skulle 
mødes igen, selvom 
indkaldelsen måske ville 
blive med meget kort frist. 
  Herefter indkaldte vi til en 
ny drøftelse, hvor der 
ganske rigtigt kun var en 

weekend at løbe på. Men 
den korte frist havde vi jo 
aftalt på forhånd. 
 -Med hensyn til 
Indenrigsministeriets 
oplysning om 
mulighederne for en 
selvejende hal med 
kommunal drift, kan jeg 
kun sige, at vi har drøftet 
spørgsmålet med 
ministeriet tre gange, og 
hver gang fået det samme 
svar, nemlig at det ikke 
kan lade sig gøre.
  Da vi tredje gang stillede 
spørgsmålet, efter at 
Birkelsehallens bestyrelse 
havde stillet det i 
ministeriet, k vi at vide, at 
svaret kunne afhænge af 
den måde, spørgsmålet var 
stillet på, men at det 
fortsat ikke ville være en 
mulig løsning, sagde Aage 
Lindballe. 
  Knud Winther (S) mente, 
debatten om Birkelsehallen 
burde have været afsluttet 
ved budgetvedtagelsen 
tidligere på efteråret, og at 
sagen var undersøgt til 
bunds. 
 -Vi er bedst tjent med 
selvejende institutioner, 
sagde Knud Winther, og 
skulle det vise sig muligt, 
så vil den 
socialdemokratiske gruppe 
sige OK for det. Men nu er 
der brug for ro og praktisk 
arbejde og ikke en debat 
om personer, tilføjede 
Knud Winther. 
  O. Koefoed-Olsen (UP) 
holdt fast i, at der skulle 
bygges to kommunale 
haller, hvis en selvejende 
hal kun kan opføres med 
en deponering. Han k 
samtidig bekræftet af 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen, at spørgsmålet 
selvejende contra 

kommunal hal vil blive 
taget op til drøftelse, hvis 
der skulle vise sig 
mulighed for en selvejende 
hal.
  Jørgen Krogsgaard (K) 
sagde, at sagen kun kunne 
tages op, hvis der viste sig 
noget nyt. Men han fandt 
også selvejende haller 
bedre en kommunale, som 
han kaldte gumpetunge. 
  Erik Ingerslev Larsen (SF) 
betegnede den korte 
tidsfrist for indkaldelse til 
mødet sidst i oktober for 
uanstændig, hvilket k 
Aage Lindballe til endnu en 
gang at oplyse, at det 
egentlige møde var blevet 
holdt 13. oktober. 
  Den lange debat på 
spørgtiden blev afsluttet 
med, at Louis Larsen, 
Birkelse. på en række 
Birkelseborgeres vegne 
udtrykte tak for byrådets 
beslutning om at bygge en 
hal. 

  AABYBRO: Der er ikke 
uvilje i Aabybro byråd mod 
at lade Birkelseborgerne 
opføre en selvejende hal i 
byen. Men forudsætningen 
for, at det kan lade sig 
gøre, er, at der ikke ydes 
kommunalt tilskud til 
driften. Skal kommunen 
støtte driften, sådan som 
det forudsættes i 
budgetterne, er modellen 
ikke lovlig.
  Det fastholdt byrådet i 
aftes, da Karl Schrøder, 
Birkelse, på byrådets 
spørgetid ønskede oplyst, 
om byrådet ville give 

tilladelse til en selvejende 
hal, hvis det viste sig 
muligt. 
  Fra alle sider i 
byrådssalen blev 
spørgsmålet besvaret med 
et ja. 
  Kulturudvalgsformand 
Aage Lindballe (S) 
benyttede samtidig 
lejligheden til at korrigere 
de udtalelser, der forleden 
blev fremsat i Aalborg 
Stiftstidende af fem 
medlemmer af bestyrelsen 
for den selvejende 
institution Birkelsehallen. 
  Jens Erik Jungersen (V), 
Birkelse advarede sine 

bysbørn mod at fremture 
yderligere med tankerne 
om en selvejende hal. 
 -Det er dejligt, at borgerne 
i Birkelse har vist så stor 
interesse for hallen, sagde 
Jens Erik Jungersen, men 
den sidste udvikling gør 
det vanskeligt at 
argumentere for en 
kommunal hal i Birkelse. 
 -Beslutningen om de to 
kommunale haller er taget 
af hensyn til 
lokalsamfundene, og den 
er ikke truffet på baggrund 
af en behovsanalyse. Det 
skal I lige være 
opmærksomme på, inden I 
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Tvungen tømning af septiktanke i 1990 
Aalborg Stiftstidende 02.12.1988

  AABYBRO: Selvom 
Venstres byrådsgruppe 
gjorde sig ihærdige 
anstrengelser for at få 
udskudt beslutningen om 
en tvungen tømning af 
septiktanke indtil 
budgetlægningen for 1990, 
lykkedes det ikke. Et ertal 
på 11, bestående af S, SF, 
UP og K, gik ind for, at den 
tvunge tømning indføres 
fra 1990. 
  Den tvunge tømning 
indebærer, at de ca. 1000 
husstande i kommunen, 
der har septiktank, en 
gang om året skal have 
tanken tømt. Prisen bliver i 
første omgang en 
tilslutningsafgift til 
systemet på 2000 kr. 
Derefter skal den årlige 
tømning betales over 
ejendomsskatterne med 
900 kr. plus moms. 
  Tømningen af 
septiktankene vil blive 
udbudt i licitation blandt 
vognmænd og 
entreprenører. 
  Venstres begrundelse for 
at udskyde beslutningen 
var, at indførelsen af 
ordningen pr. 1. janunar 
1990 vil betyde, at 
kommunen pådrages et 
udlæg, som kunne undgås, 
hvis ordningen indførtes 
senere på året, samt at 
Venstre ikke følte sig 
overbevist om værdien af 
septiktanktømningen. 
 -Jeg mener ikke, 
materialet dokumenterer, 
at det, vi gør med en 
tvungen ordning, står i 
rimeligt forhold til den 

udgift, vi pålægger de 
mennesker, det berører, 
sagde Cianne Holme (V). 
Der ndes andre løsninger, 
fortsatte hun, og uddybede 
senere, at hun tænkte på 
en frivillig ordning med en 
privat vognmand. 
  Som svar på påstande 
om, at Venstre ville vige 
uden om, sylte 
beslutningen og ikke 
værne om miljøet, svarede 
hun, at der ikke var tale 
om hverken at vige uden 
om, sylte sagen eller 
undlade at passe på 
miljøet. 
 -Når vi ikke protesterede 
mod byggeriet af det ny 
rensningsanlæg, skyldtes 
det, at vi var blevet pålagt 
byggeriet. Det her er ikke 
blevet pålagt os. Der er 
kun tale om en henstilling, 
sagde Cianne Holme som 
svar på et indlæg fra Knud 
Winther (S).  
 -Den tvunge 
septiktankordning er ikke 
en straffeekspedition mod 
de mennesker, der berøres, 
sagde Knud Winther, og 
der er ingen grund til at 
udsætte sagen til 
budgetlægningen. Ved at 
træffe beslutningen nu, 
bliver der et helt år til at 
forberede ordningen i. 
  Der bliver heller ikke tale 
om en kommunalt udlæg. 
der er jo ingen, der 
begynder at tømme 
septiktanke i januar. 
  Herefter var det, at Knud 
Winther udtrykte 
forundring over, at der 
ikke havde været debat om 
den udgift på 18 millioner 
kr. til det ny 

rensningsanlæg i Aabybro. 
  Jens Erik Jungersen (V) 
understregede, at det var 
vigtigt at få en ordning, 
som borgerne i det åbne 
land kunne forstå nytten 
af. 
  Formanden for teknisk 
udvalg, Jørgen Rasmussen 
(K), erkendte, at han siden 
teknisk udvalgs 
enstemmige indstilling om 
obligatorisk tømning fra 1. 
januar 1990 havde ændret 
holdning på grund af det 
kommunale udlæg. Han 
fandt, det ville være i 
orden, hvis blot tømningen 
indførtes i løbet af 1990. 
  Erik Ingerslev-Larsen (SF) 
havde gerne set ordningen 
i funktion allerede 1. april 
1989, og han ønskede 
under ingen 
omstændigheder hverken 
en frivillig ordning eller en 
udsættelse på ubestemt 
tid. 
  Heller ikke O. Koefoed-
Olsen troede på en frivillig 
ordning, og Inge Hellum (S) 
sagde, at hun betragtede 
tømningen som en service 
over for borgerne. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
oplyste, at der ikke på 
nuværende tidspunkt 
forelå klare afgørelser for 
effekten af tømningen. Han 
mente videre, ordningen 
burde vedtages i 
forbindelse med budgettet 
for 1990. 
 -Desuden er der i 
kommunen eksempler på, 
at nogle tanke skal 
tømmes re gange om året. 
Vi vil med den ordning, der 
her er tale om, kun 
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gennemføre en tømning. 
Hvad så med de tre øvrige, 
spurgte Ole Lykkegaard 
Andersen. 
  Jørgen Krogsgaard mente, 
der var ere ubelyste ting i 
sagen, og gav udtryk for, at 
han godt forstod, at nogen 
mente, kommunen var en 
børnehave, når der skulle 
bruges tid på sådan en 
debat. 
  En afstemning om at 
udskyde beslutningen til 
budgetvedtagelsen for 1990 
blev nedstemt med 
Socialdemokratiets, SFs, 
de konservatives og den 
upolitiskes ialt 11 
stemmer. Kun de fem 
Venstrefolk stemte for. Det 

samme ertal, der var imod 
udskydelsen til budget-
lægningen, stemte for en 
ikrafttræden i 1990. Her 
stemte re Venstrefolk 
imod, medens Jens Erik 
Jungersen (V) undlod at 
stemme.

Næ, det er lort 

  AABYBRO: Fremmedord kan 
være svære at håndtere. Det 
måtte byrådsmedlem Jørn 
Krogsgaard (K) erkende, da 
Aabybro byråd drøftede 
obligatorisk tømning af 
septiktanke. 
  I et langt indlæg, hvor han 
protesterede mod, at byrådet 
skulle bruge så lang tid på 
netop den debat, brugte han 
adskillige gange ordet 
»delikatesser«, og inden 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) havde fået 
bekræftet, at det var 
»petitesser«, byråds-
medlemmet mente, nåede et 
andet byrådsmedlem, O. 
Koefoed-Olsen (UP), at slå 
fast:  
 - Næ, det er lort.

Der blev dispenseret fra styrelsesvedtægten 
Aalborg Stiftstidende 03.12.1988

  AABYBRO: Selvom både 
O. Koefoed-Olsen (UP) og 
Erik Ingerslev Larsen (SF) 
protesterede og stemte 
imod, vedtog det øvrige 
byråd at dispensere fra 
styrelsesvedtægten, sådan 
at det bliver 
kulturudvalget, der 
kommer til at træffe 
afgørelsen om valget af 
entrepriseform, 
licitationsform og projekt 
efter licitationen, når de de 
to ny haller i henholdsvis 
Birkelse og Nørhalne skal 
bygges. Havde rådets 
ertal fulgt 
styrelsesvedtægten, skulle 
teknisk udvalg have truffet 
afgørelserne. 
  Baggrunden for 
dispensationen er bl.a., at 

kulturudvalget mener, at 
det på baggrund af de 
forhandlinger, der har 
været ført mellem 
kulturudvalget og 
brugerne af de to haller, er 
mest praktisk, at 
kulturudvalget påtager sig 
opgaverne. 
  O. Koefoed-Olsen mente 
imidlertid, at det var i strid 
med styrelsesloven at 
byrådet gav en 
dispensation for 
styrelsesvedtægten, og 
Erik Ingerslev Larsen 
sagde, at han syntes, man 
skulle være forsigtig med 
at dispensere i 
enkelttilfælde. Derfor 
kunne han ikke anbefale. 
  Borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
afviste, at byrådet kom på 

kant med styrelsesloven 
ved at give kulturudvalget 
kompetencen. Han gav 
videre udtryk for, at han 
anså det for naturligt at 
lade kulturudvalget få 
opgaven overdraget. 
  Samme opfattelse havde 
Knud Winther (S), Jørgen 
Rasmussen (K) og Aage 
Lindballe (S). Cianne 
Holme (V) tilføjede, at hun 
fandt det uheldigt, at der 
ikke kunne opnås enighed 
om at give kompetencen til 
kulturudvalget.
  Afstemningen gav 13 
stemmer for at give 
kulturudvalget 
kompetencen, medens Erik 
Ingerslev Larsen og O. 
Koefoed-Olsen stemte 
imod. 

SF Aabybro bestyrelsesmøde den 7. december 1988

Tilstede: Inge Lis, Torben, Irma, Per, Margrethe og Erik
Afbud: Karen

Dagsorden
1. Valg af dirigent
2. Protokol
3. Meddelelser
4. Aktivitetskalenderen i 1. halvår 1989
5. Afstemningsprocedure ved nummerering af HB-kandidater
5a. Generalforsamling februar 1989
6. Eventuelt

ad 1. Ingen

ad 2. Per oplæste protokollen, Irma tager referat af mødet.

ad 3.
om SF's interne kurser

om startdiskussion vedrørende oplægget socialisme år 2000

om politisk- og organisatorisk konference 1989

om miljøkonference

om amtaorganisationens mødekalender og nummerering af FT-kandidater

om koncept af brev til Socialdemokraterne om valgforbund, møder mm. i 1989

om EF-valget

om SW-kampagnen

ad 4. Aktivitetskalenderen for første ½ år 1989 blev med eet bestyrelsesmøde og eet 
medlemsmøde om måneden - juli, generalforsamlingen bliver istedet for februar måneds 
medlemsmøde, alle møderne er på onsdage og alle kl. 19.30 i SiD-huset Aabybro.

ad 5. Udsættes til næste bestyrelsesmøde.

ad 5a Planlægning af generalforsamlingen 1989 herunder:
Kommunalpolitisk beretning ved Erik, organisatorisk ved Per.

På valg er bl.a. Per, der indvilgede i en ny periode, hvis der ikke afgår for mange 
bestyrelsesmedlemmer og arbejdet derfor bliver uoverskueligt i valgåret.

Øvrige på valg til bestyrelsen er Karen, og Ingelis.

ad 6. Valgprogrammet skal konfirmeres på et medlemsmøde i marts 1989.

Irma O. Pedersen



Ældre huse må vige for byfornyelse i Midtbyen 
AabybroPosten 21.12.1988

Det er bl.a. disse bygninger på Kattedamsvej, der skal nedrives for at give plads til den byfornyelse, der findes i SFs plan.      
 FOTO: Jørgen Nøhr

SFs bidrag til projekt 
”Aabybro kommune 
imod år 2000” betyder 
ere forretninger og 
lejligheder i entrum 

  Med arealerne omkring 
Hefavej som centrum og 
med nedrivning af 
bygninger i Østergade 
fra rutebilstationen til 
Kattedamsvej samt 
bygninger på 
Kattedamsvej fra 
Østergade til Jens 
Møllersvej - Balticahuset 
undtaget - er der i et 
forslag fra SF Aabybro 
lagt op til en 

gennemgribende 
sanering af Aabybro 
Midtby og dermed åbnet 
op for en byfornyelse 
med mange muligheder. 
SF har sendt sit forslag, 
der er udarbejdet i 
samarbejde med en 
københavnsk 
byplanlægger, til den 
nedsatte koordinerings-
gruppe, der arbejder med 
projektet "Aabybro 
kommune imod år 
2000". 

  Med sit forslag vil SF i 
Aabybro gerne være med 
til at skabe en rolig og 
harmonisk kultur- og 
handelsby, hvor 
kommunens borgere trives, 

men samtidig vil SF også 
være med til at gøre 
Aabybro til det egnscenter. 
det er udvalgt som i 
regionsplanen. Naturligvis 
har det været overvejet 
under udformningen af 
byplanforslaget, at det 
kommer til at betyde 
fjernelse af nogle af byens 
ældre huse. 
  Men man har i SF 
vurderet, at kommunen 
hidtil ikke har gjort særlig 
meget omkring beskyttelse 
af det bevaringsværdige og 
henviser her bl. a. til de 
grønne områder på Gjøl, 
hvor der nu er givet 
tilladelse til bygning.
  Samtidig vil en 
modernisering af de 

berørte bygninger sikkert 
ikke stå i forhold til den 
økonomiske indsats, og 
desuden vil en fjernelse af 
husene i Østergade give 
mulighed for en længe 
tiltrængt udvidelse af 
kørebanen. Samtidig 
forsvinder også facaden 
mod Østergade - noget, 
som har været fremme fra 
ere sider som en rigtig 
løsning. 
  De re boliger på Jens 
Møllersvej foreslås kun 
nedrevet af hensyn til den 
samlede helhed. Forslaget 
går herefter ud på en 
etablering af en ”busgade” 
ved rutebilstationen med 
kun den østlige del af P-
pladsen bevaret af hensyn 
til af- og pålæsning til 
hallen. 
Erstatningsparkeringsplad
ser kan evt. etableres på 
arealerne på Kattedamsvej 
fra Jens Møllersvej til 
Aabyskolen, hedder det i 
forslaget, hvor det påpeges, 
at disse P-pladser vil ligge 
godt i forhold til både 
hallen, biblioteket og 
fritidscentret. 
Ny bebyggelse med 
muligheder 
  Føres SFs byplan til 
udførelse, er der således 
åbnet mulighed for en helt 
ny bebyggelse, der bl. a. 
kan rumme en række 
forretninger og kontorer, 
men også en række 
centralt beliggende boliger 
med passende friarealer. 
Da alle grunde på Hefavej 
nu er kommunale, vil 
arealerne her kunne 
bebygges først. At 
spørgsmålet omkring 
Østergade og Kattedamsvej 
afhænger af en eventuel 
byfornyelsesplan. undlader 

SF ikke at gøre 
opmærksom på i sin 
skrivelse til 
koordineringsgruppen. 
  SFs forslag går herefter 
på en opførelse af 3 karreer 
med et torv placeret, hvor 
Hefavej ligger nu. Der 
bliver tale om bygninger i 
2-2½ etage med bl. a. 
butikker og service anbragt 
i nederste etage. Kontorer 
og ældreboliger foreslåes 
placeret i den østlige del af 
bebyggelsen, mens 
ungdomsboliger og mindre 
familieboliger placeres i 
midten. 
  For at gøre den nye 
bebyggelse  spændende og 
varieret går SFs 
arkitektoniske ide på 
forskellige 
facadeudformninger, 
eksempelvis med 
karnapper og og korte 
facadelængder. 
  "Forslaget om endnu ere 
butikker i byen er led i en 
naturlig udvikling", siger 
SFs medlem i byrådet, Erik 
Ingerslev Larsen. "Det giver 
de handlende større 
valgmulighed og giver et 
bredere varesortiment og 
trækker 
derved 
ere 
kunder til. 
Ved at lede 
trakken 
uden om 
en del af 
midtbyen 
og etablere 
trakdæm
pende 
foranstaltn
inger giver 
det 
midtbyen 
mulighed 
for at 

slippe ud af den klemme, 
man er i på nuværende, 
hvor der ikke kan etableres 
et direkte handelsstrøg 
bl.a. på grund af 
trakken". 
  Debatten omkring 
projektet "Aabybro 
kommune imod år 2000" 
kører til slutningen af 
1989 og ved at komme 
frem med ideerne så tidligt 
som muligt. mener Erik 
Ingerslev Larsen, at der 
dermed er større mulighed 
for at påvirke 
beslutningerne.           
  "En sammenkogning af 
de bedste ideer må være 
den rigtige løsning og 
grundlaget for, at rigtige 
plan kommer til udførelse", 
siger Erik Ingerslev Larsen.
  Spørgsmålet om 
sammenkobling af 
Aabybrocentret og det nye 
byggeri ved Hefavej er ikke 
direkte berørt i SFs forslag, 
men naturligvis har man 
også ideer herom - alt 
afhængig af hvor meget, 
der skal gøres og over hvor 
lang en årrække.           git. 



SFer fik byrådssag udsat 
Utilfreds med orientering af ny byrådsmedlemmer 
Aalborg Stiftstidende 22.12.1988

Erik Ingerslev Larsen

    AABYBRO: Aabybro 
byråds enlige SFer, Erik 
Ingerslev Larsen, k i aftes 
udsat byrådets behandling 
af kommunens ny kasse- 
og regnskabsregulativ til 
mødet sidst i januar. 
Baggrunden var hans 
kritik af informationen til 
ny byrådsmedlemmer. 
 -Denne sag er et klassisk 
eksempel på, at alle 
beslutninger er taget på 
forhånd, og at det kun er 
på skrømt, at den 
fremlægges for byrådet, 
sagde Erik Ingerslev 
Larsen, da sagen skulle 
behandles. 
Jeg har aldrig anet, at der 
eksisterede et regulativ. 
Det er der nemlig ingen, 
der har informeret mig om, 
da jeg kom i byrådet, og jeg 
er sikker på, at vi sidder 
otte her i byrådssalen, der 
ikke har haft kendskab til 
det, fortsatte Erik Ingerslev 
Larsen. 
 -Da jeg begyndte mit 
byrådsarbejde k jeg en 
del mapper og bøger til 
orientering, men ingen 
steder har jeg set noget om 
regulativet. Ligger der 
andre ting i stil med det, 
som jeg ikke er orienteret 

om? 
  Det spørgsmål kunne 
hverken borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V) 
eller andre svare på, fordi 
de, som de udtrykte det, 
ikke vidste, hvad Erik 
Ingerslev Larsen ikke 
havde kendskab til. 
  Erik Ingerslev Larsen 
foreslog, at der med 
henblik på fremtidige ny 
byrådsmedlemmer blev 
udfærdiget en liste over 
bl.a. kommunale 
regulativer. 
  Det forslag fandt O. 
Koefoed-Olsen rimeligt, 
men Ole Lykkegaard 
Andersen var ikke sikker 
på, at en liste ville komme 
til at indeholde alle tingene 
alligevel. 
  Knud Winther (S) forstod 
ikke helt kritikken, fordi 
det af styrelsesvedtægten 
fremgår, at kommunen har 
et kasse- og 
regnskabsregulativ, og at 
det derfor vil være muligt 
for de medlemmer, der er 
interesserede, at sætte sig 
ind i det. 
  Jørgen Rasmussen (K) 
foreslog at byrådet udsatte 
behandlingen af sagen i en 
måned. Samme holdning 
havde Inge Hellum, og det 

blev altså udgangen på 
debatten. 
  Ved byrådsmødets 
begyndelse havde byrådet 
efter ønske fra borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen 
udsat en sag om 
kompetence til indkøb. 
Den blev udsat, fordi 
chefgruppen ønskede at 
udtale sig før en 
byrådsvedtagelse.       
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